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Zdolni z Gminy 
Kobylnica nagrodzeni!
20 absolwentów szkół podsta-
wowych otrzymało w tym roku 
stypendia Wójta Gminy Kobylnica 
za wybitne osiągnięcia w nauce. 
2 uczennicom przyznane zostały 
natomiast stypendia artystyczne.

czytaj str. 4

W NUMERZE:
Od organizacji konferencji 
do recitali
O bardzo nowoczesny obiekt wzbogaciło swoją 
bazę Gminne Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy. 
W pomieszczeniu, gdzie jeszcze kilka miesięcy temu 
organizowane były przede wszystkim spotkania i zajęcia 
artystyczne, powstała teraz kameralna sala koncerto-
wo – konferencyjna. 

czytaj str. 14

Inwestycje z rządowym 
dofinansowaniem!

W pierwszym tygodniu września zosta-
ła ogłoszona oficjalna lista wniosków, 
które otrzymają dofinansowanie z Fun-
duszu Dróg Samorządowych. Znalazły 
się na niej dwa projekty dotyczące 
Gminy Kobylnica.

czytaj str. 5

13Koło Gospodyń Wiejskich Kobylnica 
najlepsze w województwie!

Podziękuje lub zaapeluje 
o bezpieczniejszą jazdę
Specjalna tablica LED zainstalo-
wana została w Łosinie, tuż przy 
drodze krajowej nr 21. Urządzenie 
wyświetla krótkie komunikaty infor-
mujące kierowców o prędkości, 
z jaką się poruszają. 

czytaj str. 3
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Co w prasie piszczy
Jak bardzo zdewaluowały 

się nasze pojęcia o rzeczach 
i  zjawiskach oraz o  tym jak 
straciły na swoim znaczeniu 
niesione przez te pojęcia 
treści nikogo przekonywać 
nie trzeba. Święte stygma-
ty służące partyjnej no-
menklaturze przestały już 
zadziwiać, bo samo nazwa-
nie partii a  co gorsza zare-
jestrowanie jej pod nazwą 
ponadczasowych symboli, 
budzi przynajmniej nie-
smak tej części świadome-
go, chociaż gorszego sortu 
elektoratu, który niestety 
też suwerenem jest. Ponad-
czasowe pojęcia prawo 
i  sprawiedliwość przed ich 
partyjnym zawłaszczeniem 
były symbolem polskości 
i  jej postrzegania wśród 
narodów świata. Dziś nie 
znaczą już nic. Wystarczy 
tylko prosta kwerenda po 
polskiej i  zagranicznej pra-
sie by stwierdzić. jak polskie 
prawo i sprawiedliwość się-
gnęły bruku! Tytułem wstę-
pu trzeba jednak dodać, że 
w  Ministerstwie Sprawie-
dliwości zadomowił się hej-
terski system szkalowania 
i  zohydzania zwyczajnych, 
normalnych sędziów służą-
cych rzetelnemu pojmowa-
niu prawa i  sprawiedliwo-
ści wszelkiej. W  Angorze, 
stały jej felietonista Henryk 
Martenka, napisał: To, że 
zdemaskowano właśnie 
spisek kilku niemoralnych 
kanalii na rządowych posa-
dach wysyłających niena-
wistną korespondencję do 
niecierpianych przez nich 
sędziów, bulwersuje i  szo-
kuje. Ale fakt, że te kanalie 
Rzeczypospolita zatrudniła, 
by nękali najważniejszych 
sędziów Rzeczypospolitej, 
nie mieści się w głowie. Wy-
obrażenie sobie, że krymi-
nalna szajka funkcjonowała 
w  Pałacu Sprawiedliwości, 
resorcie Zbigniewa Ziobry.
przekracza skalę fantazji 
zwykłego Polaka. Bruksel-

ski EU Observer w  artyku-
le zatytułowanym „Polski 
minister atakował sędziów 
w  kampanii nienawiści” 
przypomina wcześniejsze 
poczynania Ziobry twier-
dząc, że jest on głównym 
architektem szerszego ata-
ku na polskie sądownictwo, 
które obejmowało również 
przymusowe przejścia na 
emeryturę, postępowania 
dyscyplinarne przeciwko 
sędziom broniącym nieza-
wisłości sądów oraz interne-
towe kampanie oszczercze. 
O  zawłaszczaniu niezależ-
ności polskiego sądownic-
twa, czyli konstytucyjnej 
trzeciej władzy, napisał 
też Financial Times twier-
dząc, że zwrot akcji w  bi-
twie o sądy doprowadził do 
starcia pomiędzy Warszawą 
i  Brukselą. Brytyjski The 
Guardian wspominając 
o  dymisji Łukasza Piebiaka, 
domniemanego prowodyra 
całej przestępczej krucjaty 
przypominając jego zasługi 
dla partii. Piebiak zdaniem 
gazety odegrał wiodącą 
rolę w kampanii PiS o prze-
jęcie kontroli nad sądow-
nictwem. Agencja prasowa 
Bloomberg twierdzi jed-
noznacznie, że hejt pojawia 
się w  związku z  odejściem 
Polski od liberalnych i  de-
mokratycznych wartości 
Unii Europejskiej dodając, 
że rząd PiS wykorzystał pie-
niądze firm państwowych 
do sfinansowania kampanii 
billboardowej przedstawia-
jącej sędziów jako złodziei. 
Gdyby mierzyć równą mia-
rą to w  ministerstwie spra-
wiedliwości jest procento-
wo zdecydowanie więcej 
przestępców niż wśród 
oskarżonych o  kradzieże 
sędziów a nawet skazanych 
za pedofilię duchownych. 
Pocieszające jest jednak to, 
że kryminalna działalność 
schodzi z  ulicy, gorsze, że 
trafia do pałaców! Nie jest 
zapewne żadnym zasko-

czeniem fakt, że politycy 
używają hejterów od daw-
na. Nie zdarza się jednak 
nawet w  polityce wielkich 
mocarstw, by trolle zatrud-
niani byli przez państwo 
i  to nomen omen w  Mini-
sterstwie Sprawiedliwości 
wszelkiej. Europejskie wy-
danie amerykańskiego Po-
litico twierdzi, że ujawnie-
nie akcji inicjowanej przez 
wiceministra jest kolejnym, 
po aferze Kuchcińskiego, 
potencjalnym problemem 
dla PiS. Wydawca przytacza 
słowa politologa Anny Ma-
terskiej-Sosnowskiej, która 
stwierdza, że w  Polsce je-
den skandal nie obala rzą-
du, ale to jest seria skandali. 
Trudno się zgodzić z oceną 
Pani doktor. Żaden skandal 
nie jest w stanie zaszkodzić 
populistycznej polityce PiS 
a  kolejne afery spowodują 
taką konsolidację elektora-
tu, że większość konstytu-
cyjną będą mieli w  zasięgu 
ręki. Nieważne przy tym ile 
zabierają, ale oni przecież 
dają! The Guardian twier-
dzi, że sędziowie, którzy 
stawiali opór rządowi, od 
dawna narzekają na kam-
panię zastraszania, która 
- jak twierdzą - jest ściśle 
koordynowana przez Mini-
sterstwo Sprawiedliwości. 
Gazeta przytacza słowa sę-
dziego Wojciecha Łączkow-
skiego: Próbują mnie złamać 
i  wygrywają. Jestem zmę-
czony, chcę żyć w  spokoju. 
Mają za sobą władzę całego 
państwa a  ja jestem sam. 
Dumny z  siebie, przepełnio-
ny jednocześnie PiSowską 
skromnością i  pokorą mi-
nister Ziobro, wygłaszając 
przed Wysoką Izbą długą 
listę swoich wiekopomnych 
dokonań, zdaje się nie ro-
zumieć starego porzekadła 
mówiącego o  tym, że łyżka 
dziegciu całą beczkę miodu 
spieprzyć potrafi.

Ob. Piszczyk
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Rada Gminy uchwaliła
29 sierpnia  2019r.  o godz. 9,00 

Porządek sesji:
1. Otwarcie XIII sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.  
3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kobylnica  w okresie międzysesyjnym. 
4. Informacja dot. wypoczynku letniego dzieci i  młodzieży organizowanego przy 

współudziale 
Gminy Kobylnica. 
5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:         
1) udzielania pomocy finansowej w  formie dotacji celowej Powiatowi Słupskiemu na 

realizację zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1157G relacji 
Łosino-Barcino – Etap II”,

2) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na organizowanie publiczne-
go transportu zbiorowego,

3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica,
4) o zmianie uchwały budżetowej Gminy Kobylnica na 2019 rok, 
5) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Kobylnica,
6) ustalenia sieci publicznych oddziałów przedszkolnych w  szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Kobylnica,
7) powołania Zespołu do wyboru ławników na kadencję w latach 2020-2023,
8) nadania nazwy ulic w miejscowości Kobylnica,
9) nadania nazwy ulicy w miejscowości Kwakowo, 
10) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Bolesławice dla 

obszaru obejmującego działki nr 4, 5/6, 5/8, 5/10 obręb Bolesławice.
6. Interpelacje i wnioski radnych.
7. Wolne wnioski.  
8. Zakończenie XIII sesji Rady Gminy Kobylnica.

Amerykańska szko-
ła średnia, przystojni, 
zbuntowani młodzieńcy 
w  czarnych skórzanych 
kurtkach. Fantastyczna 
choreografia i chwytliwe, 
przebojowe piosenki. 
Kultowy musical, który 
przenosi widzów w  sza-
lone lata 50. zostanie 
wystawiony na deskach 
Sali teatralnej Gminnego 
Centrum Kultury i  Pro-
mocji w Kobylnicy.

Spektakl Grease w  re-
żyserii Kacpra Wojciesz-
ka i  Marcina Borchardta 
będziemy mogli obejrzeć 
już 24 listopada o  godz. 
18.00. 

Podczas spektaklu po-
dziwiać będziemy orygi-
nalną, dwupiętrową sce-
nografię, niesamowite 
stroje nawiązujące do lat 
50., a  także budującą at-
mosferę grę świateł.

Bilety do nabycia  
w  październiku w  sekre-
tariacie GCKiP oraz na 
portalu kupbilecik.pl. 
Cena 50 zł/szt.

Wstęp na wydarzenie możliwy dla osób niepełnosprawnych
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Łosino leży przy drodze kra-
jowej numer 21, co powoduje, 
że ruch samochodów przejeż-
dżających przez miejscowość 
jest duży. Mieszkańcy domów 
znajdujących się bezpośred-
nio przy jezdni zwracali uwa-
gę na nadmierną prędkość 
pojazdów poruszających się 
tą trasą. Multimedialna tabli-
ca LED, która znajduje się tuż 
za znakiem informującym 
o  wjeździe w  obszar zabudo-
wany, ma teraz wpływać na 
zachowanie kierujących po-
przez wyświetlanie krótkich, 
ale ważnych komunikatów. 

Ukazujące się na tablicy ko-
munikaty informują kierowcę 

o  tym, z  jaką prędkością po-
rusza się jego pojazd. Gdy jest 
ona równa lub mniejsza od 
dopuszczalnej na tym odcin-
ku, na wyświetlaczu pojawia 
się komunikat informujący 
o aktualnej prędkości oraz ha-
sło „DZIĘKUJĘ” wraz z symbo-
lem uśmiechniętej buźki. 

W  inny sposób urządzenie 
zachowuje się, gdy kierowca 
jedzie w  sposób niezgodny 
z  obowiązującymi przepisa-
mi. W sytuacji, kiedy prędkość 
nadjeżdżającego pojazdu jest 
wyższa od dopuszczalnej na 
danym odcinku, kierowcy 
ukazuje się komunikat w kolo-
rze czerwonym, sygnalizujący, 

że porusza się zbyt szybko. 
Na wyświetlaczu pojawia się 
wówczas również pulsujące 
hasło „ZWOLNIJ” oraz ikona 
symbolizująca smutny wyraz 
twarzy. 

Łączny koszt zadania po-
legającego na zainstalowa-
niu tablicy to niemal 22 tys. 
złotych. Środki na ten cel 
pochodzą z  funduszu sołec-
kiego oraz budżetu Gminy 
Kobylnica. 

Sygnalizator został wykona-
ny i  zamontowany przez   fir-
mę „LIFOR” Sp. z  o.o. Sp.k. 
z  siedzibą w  Bytomiu, ul. Pu-
ławskiego 49.

Podziękuje lub zaapeluje 
o bezpieczniejszą jazdę

Specjalna tablica LED zainstalowana została w Łosinie, tuż przy drodze 
krajowej nr 21. Urządzenie wyświetla krótkie komunikaty informujące 
kierowców o prędkości, z jaką się poruszają. 

Uwrażliwianie dzieci i młodzieży na piękno przyrody a także za-
chęcanie do poznawania przyrody powiatu słupskiego, ukazanie 
piękna i  bogactwa naturalnego powiatu słupskiego - to główne 
cele konkursu fotograficznego "Przyroda powiatu w obiektywie". 

Konkurs jest przeznaczony dla fotografii amatorskiej i  profe-
sjonalnej. Uczestnikami konkursu mogą być mieszkańcy powiatu 
słupskiego, którzy ukończyli 18 rok życia i posiadają pełną zdol-
ność do czynności prawnych oraz młodzież i  dzieci które ukoń-
czyły 8 rok życia za pisemną zgodą prawnych opiekunów. Zgodę 
należy dołączyć do zgłoszenia. 

Udział w konkursie wezmą osoby, które do dnia 15 października 
2019 r. złożą osobiście w Biurze Obsługi Mieszkańca lub nadeślą 
drogą pocztową swoje prace wraz z kartą zgłoszeniową na adres:  
Starostwo Powiatowe w Słupsku Wydział Środowiska i Rolnictwa 
ul. Szarych Szeregów 14 76-200 Słupsk z dopiskiem: Konkurs foto-
graficzny – „Przyroda powiatu w obiektywie - edycja 2019”. 

Szczegóły na stronie internetowej powiatu słupskiego. 

 W SKRÓCIE

Data Miejsce Godzina Miejscowość

04.10.2019r. Szkoła Podstawowa w Sycewicach 17.00 Sycewice

05.10.2019r. świetlica wiejska w Kuleszewie 17.00 Kuleszewo, Zagórki

05.10.2019r. sala gimnastyczna w Kończewie 18.00 Kończewo,  Sierakowo

11.10.2019r. świetlica wiejska w Kruszynie 17.00 Kruszyna - oficjalne otwarcie 
świetlicy godz. 17.00
- Bal Seniora godz. 17.30 

11.10.2019r. świetlica wiejska w Płaszewie 18.00 Płaszewo

12.10.2019r. świetlica wiejska w Łosinie 17.00 Łosino,  Zajączkowo

12.10.2019r. świetlica wiejska w Lubuniu 18.00 Lubuń, Żelki, Żelkówko

12.10.2019r. Świetlica wiejska w Widzinie 18.30 Widzino 

18.10.2019r. Restauracja „Złoty Krąg” 17.00 Kobylnica 

19.10.2019r. Szkoła Podstawowa w Słonowicach 16.00 Słonowice, Słonowiczki

19.10.2019r. Świetlica wiejska w Kczewie 17.30 Kczewo, Bzowo

19.10.2019r. Świetlica wiejska we Wrzącej 18.00 Wrząca,  Ściegnica 

09.11.2019r. Świetlica wiejska w Komorczynie 17.00 Komorczyn

09.11.2019r. Świetlica wiejska W Reblinie 18.00 Kwakowo,  Komiłowo

09.11.2019r. Świetlica wiejska w Bolesławicach 18.00 Bolesławice

09.11.2019r. Szkoła Podstawowa w Kwakowie 19.00 Reblino, Reblinko, Runowo 
Sławieńskie, Zębowo

Słowińska Grupa Rybacka ogłasza nabór dla podmiotów z sektora ry-
backiego działających lub mieszkających na obszarze SGR z zakresu 
różnicowania ich źródeł dochodu. 
 
Szczegóły dostępne pod poniższym linkiem: http://sgr.org.pl/
nabor-wnioskow-7-2019-r-dywersyfikacja-zrodel-dochodow-osob-
zwiazanych-z-sektorem-rybactwa/  
 
Termin składania wniosków: 16 września – 10 października 2019r. 
 
Słowińska Grupa Rybacka ogłasza nabór dla mieszkańców obszaru 
SGR z zakresu podejmowania lub rozwijania działalności związanej 
z wodnym potencjałem obszaru.  
 
Szczegóły dostępne pod poniższym linkiem: http://sgr.org.pl/
nabor-wnioskow-6-2019-r-podejmowanie-lub-rozwoj-dzialalnosci-
gospodarczej-zwiazanej-z-wodnym-potencjalem-obszaru/  
 
Termin składania wniosków: 16 września – 10 października 2019r. 

UWAGA!  
W harmonogramie tegorocznych Bali Seniora nastąpiły zmiany. Prosimy 
o zapoznanie się z ostatecznymi informacjami dotyczącymi miejsca 
i godzin rozpoczęcia poszczególnych imprez. 

Patronat Medialny:

Urządzenie działa w oparciu o wbudo-
wany w jego wnętrze radar mikrofa-
lowy, który odpowiedzialny jest za 
dokonanie pomiaru prędkości.
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Zdolni z Gminy Kobylnica 
nagrodzeni!
20 absolwentów szkół podstawowych otrzymało w tym roku sty-
pendia Wójta Gminy Kobylnica za wybitne osiągnięcia w nauce. 
2 uczennicom przyznane zostały natomiast stypendia artystyczne. 
Uroczystość wręczenia odbyła się 29 sierpnia 2019 r. w Sali Teatralnej 
Gminnego Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy. Wzięli w niej udział 
również rodzice stypendystów, bez których zaangażowania, cier-
pliwości oraz opieki, dzieci i młodzież zapewne nie osiągnęłyby tak 
znaczących sukcesów. 

Od wielu lat w/w  sty-
pendia są jednym z  wie-
lu działań realizowanych 
w  ramach „Lokalnego pro-
gramu wspierania edu-
kacji uzdolnionych dzieci 
i  młodzieży z  terenu Gmi-
ny Kobylnica”. Imponująca 
liczba tegorocznych sty-
pendystów oraz sukcesy 
jakie uzyskali w  bieżącym 
roku świadczą niewątpli-
wie o  tym, że dzieci i mło-
dzież z  terenu naszej gmi-
ny chętnie rozwijają swoje 
zdolności i  umiejętności, 
biorąc udział w  różnego 
rodzaju zajęciach zarówno 
w  szkołach - pracując pod 
kierunkiem nauczycieli, jak 
i zajęciach pozaszkolnych. 

Niezmiernie cieszy to, 
że zarówno stypendium, 
jak i  wsparcie finansowe 
gminy w  zakresie finan-
sowania zajęć pozalekcyj-
nych i  innych form kultu-
ralno-oświatowych spełnia 
określone cele i przyczynia 

się do rozwoju młodego 
pokolenia - dumy naszej 
lokalnej społeczności. 

Wśród tegorocznych 
stypendystów są laureaci 
wysokich miejsc nagra-
dzanych lub honorowa-
nych zwycięskim tytułem 
w  konkursach, olimpia-
dach i  zawodach przed-
miotowych, artystycznych 
i  sportowych. Wszyscy 
uczniowie ubiegający się 
o  stypendia to naprawdę 
niezwykłe jednostki. Ce-
chuje ich bardzo wysokie 
średnie ocen, wysokie lo-
katy w  konkursach, a  do-
datkowo również wyjątko-
wa aktywność społeczna, 
udzielanie się w  różnego 
rodzaju organizacjach. 

Wszystkim nagrodzo-
nym uczniom dziękujemy 
za promowanie naszej 
Gminy, serdecznie gratu-
lujemy i  życzymy dalszych 
sukcesów w  nowym roku 
szkolnym.

Poeci gminy 
– Biesiada Literacka tuż-tuż!
Wójt Gminy Kobylnica wraz z Gminną Biblioteką Publiczną w Kobylni-
cy zapraszają do udziału w Biesiadzie Literackiej z Turniejem Jednego 
Wiersza. Aby wystąpić na scenie Biesiady, swoje zgłoszenie należy 
przesłać do 31 października 2019 r.

To będzie już VII edycja zmagań poetów z re-
gionu.  Tym razem odbędzie się na nieco zmo-
dyfikowanych zasadach – w  imprezie mogą 
uczestniczyć osoby już od 16 roku życia.  Swoje 
prace należy nadsyłać na adres e-mail: bibliote-
ka@kobylnica.pl. Regulamin VII Biesiady Literac-
kiej  wraz załącznikami znajduje się na stronie 

www.bibliotekakobylnica.pl.
Wszystkich miłośników poezji, którzy wolą 

słuchać występujących niż samemu wziąć 
udział w Turnieju, zapraszamy 21 listopada 2019 
r. o godz. 16.00 do sali teatralnej GCKiP w Kobyl-
nicy przy ul. Wodnej 20/4.

Fajbus w Kobylnicy
Gminna Biblioteka Publiczna w Kobylnicy zaprasza na spotkanie z Mi-
chałem Fajbusiewiczem i Magdą Omilianowicz. Twórca legendarne-
go „Magazynu Kryminalnego 997” odwiedzi salę teatralną Gminnego 
Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy przy ul. Wodnej 20/4 już 24 
października 2019 r. o godzinie 17.00.

Michała Fajbusiewicza nie trzeba nikomu 
przedstawiać. Od ponad 30 lat opisuje polskim 
widzom sprawy zabójstw i przestępstw doko-
nanych na terenie naszego kraju. Jest także 
autorem wielu reportaży i filmów dokumental-
nych, pisze między innymi do „Angory”. Fajbu-
siewicz to człowiek wielu pasji, wyśmienity ga-
wędziarz, wymagający szef. Zdyscyplinowany, 
choć rozrywkowy. Słuchanie jego barwnych 
opowieści jest prawdziwą przyjemnością.

Magda Omilianowicz to koszalińska dzienni-
karka, podróżniczka, autorka setek artykułów 
i   piętnastu książek reporterskich i  podróżni-
czych, w  tym bestsellerowej „Bestii. Studium 
zła”. Z  Michałem Fajbusiewiczem poznała się 
ponad 20 lat temu podczas pracy nad sprawą 
seryjnego zabójcy Leszka Pękalskiego.

Spotkanie połączone jest z  promocją naj-
nowszej książki Omilianowicz i  Fajbusiewicza 
pt. „Fajbus. 997 przypadków z życia”.

Stypendia za wyniki 
w nauce otrzymali:  

1. Kopania Bartosz  
2. Kostarczyk Antoni  
3. Żurawski Nikolas  
4. Ossowska Aleksandra  
5. Czapiewska Aleksandra  
6. Pawlik Kacper  
7. Zganiacz Natalia  
8. Jastrzębska Gabriela  
9. Kułakowska Julia  
10. Kopacz Hanna  
11. Boroszko Elżbieta  
12. Werra Zofia  
13. Kowalczyk Maciej  
14. Lulińska Kinga  
15. Posmykiewicz Liwia  
16. Latała Oktawia  
17. Wiszniewska Oliwia  
18. Sierlecka Karina  
19. Mozgawa Julia  
20. Przyborek Szymon  

Stypendia Artystyczne 
otrzymali:  

1. Karolina Leszczyńska  
2. Zofia Werra 

Do końca października we foyer Gminnego 
Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy można 

oglądać wystawę prac Sylwestra Hinz.
 
Ogromną pasją mieszkańca Słupska jest praca z papierem. Tworzy niesamowite 

wycinanki jedno i wielokolorowe, np. łowickie, a także portrety, cienie postaci oraz 
KUSUDAMA ORIGAMI (kule, kwiaty, i inne). 

Pan Sylwester jest samoukiem. Swoje umiejętności cały czas doskonali i posze-
rza. Obecnie pracuje również z filcem, z którego powstają różne postacie i zwierzę-
ta, także z bajek. Prace Pana Sylwestra, to rzeczy wyjątkowe, precyzyjne, a przede 
wszystkim unikatowe.
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Inwestycje z rządowym 
dofinansowaniem!
W pierwszym tygodniu września została ogłoszona oficjalna lista wnio-
sków, które otrzymają dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządo-
wych. Znalazły się na niej dwa projekty dotyczące Gminy Kobylnica.

Na liście dróg gminnych, które mogą liczyć 
na dofinansowanie, znalazła się inwesty-
cja związana z  budową drogi w  Kwakowie. 
Chodzi o odcinek ulicy Leśnej o długości ok. 
0,5 km. Realizacja zadania obejmuje okres 
od września 2019r. do sierpnia 2020r. Budo-
wa kosztować będzie ok. 1,5 mln zł, a  50% 
tej kwoty stanowić będzie dofinansowanie 
z Funduszu.

Druga z  inwestycji obejmie kontynuację 
prac związanych z  przebudową drogi po-
wiatowej nr 1157G na terenie Gminy Ko-
bylnica i  Gminy Kępice. Modernizacja od-
cinka o długości 5,69 km kosztować będzie 
niemal 8 mln zł. Połowę środków stanowić 
będzie dofinansowanie z  Funduszu Dróg 
Samorządowych.

Dzień po ogłoszeniu zadań, które otrzymają dofinansowanie, odbyła się 
konferencja prasowa, na której samorządowcy informowali o poszczegól-
nych zadaniach, które będą realizowane na terenie danej gminy 

***

Wydatkowanie środków w  ramach fun-
duszu sołeckiego było głównym tematem 
szkolenia, które odbyło się 4 września 
w  Urzędzie Gminy Kobylnica. Warsztaty 
prowadził Tomasz Keler z  Centrum Inicja-
tyw Obywatelskich w Słupsku.

***

Od 2 września 2019 roku obowiązuje 
nowy regulamin i cennik wynajmu obiek-
tów, pomieszczeń i wyposażenia Gminne-
go Centrum Kultury i Promocji.

Szczegóły dostępne są na stronie inter-
netowej Gminy Kobylnica.

 W SKRÓCIE

Ulica Kalinowa zyskuje 
nową nawierzchnię
Do 12 listopada mają zostać zakończone prace związane z budową 
ulicy Kalinowej w Kobylnicy. Umowę na realizację tego zadania pod-
pisano w połowie sierpnia. Prace już trwają.

Wykonawcą robót jest Przedsiębiorstwo 
Handlowo – Usługowe Lorek, które na prze-
strzeni najbliższych tygodni wykona: budo-
wę nawierzchni utwardzonej w  technologii 
z betonu cementowego, obustronne pobocza 
utwardzone z  kruszywa łamanego, zagospo-
daruje tereny zielone, poprzez humusowanie 

i  obsianie warstwą trawy, wykona stosowną 
dokumentację. 

Umowa została w trybie przetargu nieogra-
niczonego na kwotę ok. 148 tys. zł. Środki 
w całości pochodzą z budżetu Gminy Kobylni-
ca. Termin realizacji zadania do dnia 12 listo-
pada 2019r. 

Początek prac związanych z budową ulicy Kalinowej w Kobylnicy

Wolontariusze działają-
cy w  ramach Punktu Usług 
Wzajemnych Wolontariatu 
Senioralnego w  Kobylnicy 
w  dniu 05.09.2019r. wzięli 
udział w  warsztatach doty-
czących komunikacji w sytu-
acjach trudnych w przestrze-
ni wolontariatu. Warsztaty te 

poprowadziła pani dr Marta 
Sałapata, wykładowca Aka-
demii Pomorskiej w Słupsku. 

Punkt Usług Wzajemnych 
Wolontariatu Senioralnego 
działa w  ramach realizacji 
Projektu „Srebrna Sieć”. Wo-
lontariusze w  nim działa-
jący mogą podnieść swoje 

umiejętności dzięki cyklom 
warsztatów. Osoby zainte-
resowane taką formą wo-
lontariatu zapraszamy do 
kontaktu z  panią Teresą Ko-
walską w środy o godz. 16:00 
w  Gminnym Centrum Kultu-
ry i Promocji w Kobylnicy.

Ogłoszenie 
wyników KOBO

Poznaliśmy wyniki głosowania na projekty zgłoszone w Kobylnickim Budżecie Obywatel-
skim 2020. Przez dwa tygodnie sierpnia mieszkańcy decydowali o tym, które z zadań zostaną 
zrealizowane.  
 
ZADANIA INFRASTRUKTURALNE: 
 
1. Grupa nr 1, zadanie nr 1, Budowa chodnika w miejscowości Komorczyn (KOMORCZYN) 
2. Grupa nr 2, zadanie nr 3, Rozbudowa istniejącego placu zabaw i rekreacji w Lubuniu (LUBUŃ) 
3. Grupa nr 3, zadanie nr 6, Budowa boiska wielofunkcyjnego w Słonowicach (SŁONOWICE) 
4. Grupa nr 4, zadanie nr 8, Doposażenie placu zabaw w Kończewie przy ul. Kolejowej (KOŃ-
CZEWO) 
5. Grupa nr 5, zadanie nr 10, Rozbudowa obiektu sportowego w Kobylnicy przy ul. Wodnej – 
część III zadania (KOBYLNICA) 
 
ZADANIA SPOŁECZNE: 
 
1. Grupa nr 1, zadanie nr 1, „Rodzina w ogrodzie” – rodzinne warsztaty ogrodnicze w Luleminie 
(LULEMINO) 
2. Grupa nr 2, zadanie nr 3, Poznaj swojego sąsiada – piknik rodzinny w Lubuniu (LUBUŃ) 
3. Grupa nr 2, zadanie nr 5, „Od tańca do śpiewańca”, czyli gramy i śpiewamy w świetlicy Kcze-
wie (KCZEWO) 
4. Grupa nr 3, zadanie nr 8, Piknik rodzinny w Reblinie lipiec 2020 (REBLINO) 
5. Grupa nr 3, zadanie nr 9, Pożegnanie lata – zabawa na wypasie w Widzinie (WIDZINO) 
6. Grupa nr 4, zadanie nr 16, Festyn rodzinny i zawody wędkarskie z okazji Dnia Dziecka w Syce-
wicach (SYCEWICE)  
7. Grupa nr 4, zadanie nr 17, Piknik rodzinny dla mieszkańców Kończewa i Sierakowa „Kolorowa 
Wieś” (KOŃCZEWO) 
8. Grupa nr 5, zadanie nr 18, „Summer Cup Kobylnica” II edycja – Turniej Piłki Nożnej z okazji 
pożegnania lata (KOBYLNICA) 
9. Grupa nr 5, zadanie nr 21, Piknik rodzinny GCKiP - Plac (KOBYLNICA) 
 
Szczegółowe informacje dotyczące głosowania znajdują się na stronie internetowej:  
https://kobylnica.budzet-obywatelski.org 
Serdecznie dziękujemy wszystkim wnioskodawcom, którzy złożyli swoje propozycje zadań w V 
edycji Kobylnickiego Budżetu Obywatelskiego oraz wszystkim, którzy brali udział w głosowa-
niu, a wygranym gratulujemy osiągniętego wyniku.
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BAJKA Tadeusz Gawlik
tadgaw@wp.plo zdrowiu szlachetnym z resztą

Onegdaj fraszkę tę próbował 
w  swoim wystąpieniu cytować 
premier Mateusz Morawiecki. 
Jakoś mu to wyszło nieskład-
nie podobnie jak cała reforma 
służby zdrowia kolejnym zresztą 
rządom. Uznana wywiadownia 
opublikowała nie tak dawno, wy-
niki sondażu w  kwestii tematów 
kampanii wyborczej, które najbar-
dziej interesują polski elektorat. 
To właśnie stan służby zdrowia 
miał najwyższe wskazania, bo na 
pierwszym miejscu postawiło go 
55% ankietowanych Polaków. 
Badanie dowiodło, że suweren 
raczej gdzieś ma wybryki polity-
ków związane z  nadużywaniem 
władzy (21%), oraz wiele innych 
drażliwych społecznie tematów. 
Elektorat nieszczególnie intere-
sują sprawy oświaty, wymiaru 
sprawiedliwości wszelkiej, ba na-
wet wysokość nakładanych przez 

państwo podatków. Wniosek 
z tego wysnuć można alternatyw-
ny - albo społeczeństwo jest tak 
stare i  chore, albo koniec świata 
jest bliski. Za nieboszczki komuny 
opowiadało się dykteryjkę, w któ-
rej Jaroszewicz i Gierek wizytowali 
jedną z  wielkich budowli tych 
czasów (oj budowało się wtedy 
wiele). Jak to za komuny bywało 
na budowach socjalizmu pra-
cowali ramię w  ramię zarówno 
wojsko (ku chwale ojczyzny) i gi-
towcy z drukowanym na drelichu 
napisem ZK (na pohybel). Gierek 
ad hoc postanowił zwiększyć 
wtedy stawkę żywieniową dla 
więźniów na radykalnie wyższą 
niż wkład do wojskowego kotła 
przewidywał. Na zdziwienie Ja-
roszewicza odpowiedział ponoć 
krótko: „Piotrek my do wojska już 
raczej nie pójdziemy”! To tylko 
dowcip i być może marny, ale to, 

że pacjent w  państwowym szpi-
talu musi prywatnemu dostawcy 
płacić za każdą minutę ogląda-
nego programu TV kiedy złodziej 
i bandyta pod celą ma to zupełnie 
za darmo, mija się z  założeniami 
jakiejkolwiek, nie tylko społecznej 
sprawiedliwości. Czy nie lepiej, 
wzorem gierkowskiej dekady 
zamiast telewizora i  ćwiczeń na 
powszechnie dostępnych w wię-
zieniach siłowniach, rozwijających 
ich bandyckie umiejętności, dać 
kryminalistom łopaty do łap i za-
gonić do budowy autostrad? To 
jednak wymaga jakiejś koncepcji 
organizacyjnej, z  którą podobnie 
jak w  służbie zdrowia, w  sferach 
rządowych ostatnio raczej kru-
cho. Reforma służby zdrowia spo-
wodowała znaczny wzrost kolejek 
do specjalistów a  na szpitalnych 
oddziałach ratunkowych umiera-
ją ludzie niekiedy nawet po kilku-

dziesięciu godzinach oczekiwania 
na doraźną pomoc. Rezydenci 
ubrani w  czarne woreczki trupo-
szy, protestują bez żadnej reakcji 
władzy, przed Ministerstwem 
Zdrowia. Nikt z nimi nie chce roz-
mawiać i pewnie, jak na truposzy 
przystało, do prosektorium od-
wieźć ich każą. Jedyna nadzieja 
w  tym, że marszałek senatu do 
nauki postanowił ich gonić i wzo-
rem własnym, pracę dla idei wciąż 
doradza. W Rzeczpospolitej, która 
obiecała darmowe leki ludziom 
stojącym nad grobem, rzeczywi-
ście daje się darmowe lekarstwa 
na sraczkę, kaszel i katar, ale dro-
gie leki ratujące życie są raczej 
w  pełni odpłatne a  najczęściej 
w aptekach niedostępne. Starym 
repom zapewne wystarczy zna-
ny z afery „łowców skór’ pawulon 
i bezpłatny transport do kostnicy. 
Nieuleczalnie chore dzieci ratują 

wyłącznie społeczne fundacje, 
które potrafią wyżebrać od społe-
czeństwa milionowe środki na ich 
ratowanie, bo Narodowy Fundusz 
Zdrowia skazał ich na śmierć. To, 
że w  Polsce brakuje leków, zda-
niem ministra zdrowia Łukasza 
Jana Szumowskiego jest jedynie 
winą cholernych starych zdechla-
ków, którzy jak komunistyczni 
spekulanci cukier, wykupują za-
pasy leków nawet na dwa mie-
siące. Pan Minister nawet słowem 
nie zająknął się w  swojej wypo-
wiedzi o mafii lekowej, która zara-
bia na ich przemycie miliardy zło-
tych. To, że istnieje sejmowe lobby 
lekowe, które wspiera lekową 
mafię to jeszcze pryszcz ale fakt, 
że na proceder otwierania hur-
towni farmaceutycznych w  sto-
dołach i pustostanach pozwalają 
politycy i  powołane do walki 
z procederem służby, to raczej ze 

szlachetnym zdrowiem nic wspól-
nego mieć nie może. Władza po-
stanowiła szkolić zdecydowanie 
więcej lekarzy, otwierać nowe 
kierunki i  uczelnie. Wiadomo, że 
to fantazja ale gdyby nawet tak 
było to blisko 70% studiujących 
adeptów medycznej wiedzy de-
klaruje pracę w sektorze prywat-
nym bądź karierę w zagranicznej 
służbie zdrowia. Dajcie państwo 
jednak spokój lekarzom. Na zła-
many palec wystarczy przywiązać 
bandażem patyczek od lodów, 
który daje gwarancję szybszego 
wyleczenia złamania niż wizyta 
u  lekarza pierwszego kontaktu, 
wielokrotne wizyty u  chirurga, 
prześwietlenia...itd. Dbajmy więc 
o  nasze paluszki, o  resztę będą 
musiały zadbać fundacje bo tylko 
te są szlachetne.

Powyższa treść jest
prywatną opinią autora

Szlachetne zdrowie, 
Nikt się nie dowie, 
Jako smakujesz, 
Aż się zepsujesz. 
Jan Kochanowski

Okiem
WÓJTA

Szanowni  Mieszkańcy
Ludzie znający się na  kampaniach 

wyborczych powiadają, że nikt tyle 
dać ci nie może ile działacze partyjni 
w przedwyborczym szaleństwie obie-
cać potrafią. Powinienem bez komen-
tarza pozostawić obietnice miliona 
samochodów elektrycznych, napę-
dzanych zresztą prądem produko-
wanym w  elektrowniach spalających 
dziennie kilka pociągów „czarnego 
złota” oraz „windy dla babci” w  czte-
ropiętrowych nawet blokach. Jeszcze 
niedawno, rząd nie miał żadnych pie-
niędzy dla osób niepełnosprawnych, 
dla lekarzy rezydentów i  nauczycieli. 
Dziś forsy ponoć jest dostatek na po-
żerające miliony, kampanie wyborcze 
oraz składane w nich obietnice. Z łez-
ką w oku wspominam hasło wyborcze 
starej, prawdziwej, wałęsowskiej jakby 
nie było „Solidarności”. Skandowano 
wtedy na wiecach i  mityngach oby-
watelskich: „Jak nas wybierzecie bułki 
z  szynką jeść będziecie”. Popatrzcie 
Państwo jaka skromność i pokora biła 
z tej wyborczej deklaracji,bo ta obiet-
nica na miarę społeczną szyta była. 
Dziś władza stanowiona w programie 
500+ rozdaje nam skórki od bananów, 
na których w  najbliższej przyszłości 
przyjdzie się nam zapewne mocno 

pośliznąć a wierni jej entuzjaści robią 
w tym czasie kokosy zagarniając nie-
jednokrotnie  kilkadziesiąt tysięcy na-
grody na głowę pobierając jednocze-
śnie rocznie  milionowe uposażenia 
w  spółkach skarbu państwa. Obieca-
na w kampanii spektakularna obniżka 
podatku PIT o symboliczny 1% nie ma 
żadnego wpływu na poziom życia 
zwykłego gospodarstwa rodzinnego, 
ale może mieć ogromne znaczenie 
dla miliarderów, którzy partie poli-
tyczne hojnie wspierają. W  Warsza-
wie na planowanych zmianach w PIT 
samorząd tego miasta straci blisko 
miliard złotych. W  naszej gminie sta-
nowi to jednak uszczerbek budżetu 
w granicach jednego miliona złotych, 
kolejnego miliona mniej na inwesty-
cje. Na szczęście my tymczasem  , me-
tra   budować  nie musimy. Rząd  dał 
dziesięcioprocentowe podwyżki dla 
nauczycieli. Koszty tej podwyżki po-
nieść  w znaczącej mierze musi samo-
rząd gminny, choć nikt do tej pory nie 
zmienił konstytucyjnego zapisu,który 
stanowi, że oświata i jej finansowanie 
jest jednym z najważniejszych zadań 
władz państwa. Samorządy nie otrzy-
mają także żadnych rekompensat 
z tytułu strat poniesionych w wyniku 
zwolnienia z  podatku PIT osoby do 

26 roku życia czy też podwyższenia 
kosztów uzyskania przychodu oraz 
zniesienia limitu składek na ZUS. Wła-
dza rozdaje więc nie swoje pieniądze 
kosztem środków obywatelskich i bu-
dżetów samorządowych.

Szanowni Państwo
Ja też chciałbym, aby wszyscy god-

nie zarabiali i  daninę dla państwa 
jak najniższą płacili. Tylko dlaczego 
z  każdych 100 złotych sześćdziesiąt 
dwa złote zabiera rządowy fiskus na 
utrzymanie urzędów, zdaniem wielu, 
nikomu nie potrzebnych. To samorzą-
dy nieobciążone politycznie sterowa-
nym haraczem, powinny decydować 
o przeznaczeniu swoich wygospoda-
rowanych przez społeczność lokalną 
funduszy. To one kreować powinny 
poziom oświaty i  kultury w  gminie 
jak i w regionie. To samorządy wresz-
cie powinny dbać o  zdrowie swoich 
mieszkańców najlepiej rozumiejąc 
lokalne potrzeby i własne możliwości. 
Państwo natomiast stara się usilnie 
zdobyć środki na swoje obiecanki ca-
canki szumnie głosząc, że likwiduje 
mafię VAT-owską. Póki co nasze po-
datki przeznaczane są na nie zawsze 
trafione programy, bo pieniądze po-
noć odzyskane z  VAT finansują tylko 
sferę społecznych obietnic władz.

Nikt nie jest w  stanie policzyć pozy-
skanych z  tego tytułu kwot i  nikt do 
dziś nie słyszał o  zatrzymaniu jakie-
gokolwiek watowskiego mafiozo. 
Oni skubali i  nadal skubią rządowe-
go fiskusa, tymczasem rozkwita nam 
mafia lekowa, która zarabia miliardy 
kosztem umierających z braku leków 
podtrzymujących, życie obywateli. 
Oszczędność jest dla ZUS i  służby 
zdrowia raczej ewidentna. 

Szanowni Państwo
Grzebanie w  podatkach w  trakcie 

roku budżetowego to niedorzecz-
ność, które w  wielu gminach może 
doprowadzić do załamania konty-
nuowanego cyklu inwestycyjnego-
,a  w  konsekwencji do sporych kar 
umownych wypłacanych przez samo-
rządy. Ustawa zmusza samorządy do 
powszechnego wprowadzania strate-
gii kończenia rozpoczętych projektów 
inwestycyjnych i  nieplanowania żad-
nych nowych decyzji rozwojowych. 
Choć w  myśl przepisów,społeczności 
lokalne mają niezbywalne prawo do 
posiadania własnych, wystarczają-
cych zasobów finansowych, którymi 
mogą swobodnie dysponować w  ra-
mach wykonywania swych upraw-
nień, to za tym jednak idzie od razu 
kaganiec i krótka smycz, bo ta wyso-

kość zasobów finansowych powinna 
być dostosowana do zakresu upraw-
nień przyznanych społecznościom 
lokalnym przez Konstytucję i  prawo. 
To nie my jednak to prawo nadrzędne 
stanowimy.

Szanowni Państwo 
Może Państwa nie bulwersują tak 

jak mnie, niestosowne decyzje wła-
dzy centralnej dotyczące gospodaro-
wania wypracowanymi przez naszą 
społeczność środkami. Nie mogę 
jednak zrozumieć wszelkiej kategorii 
ministrów z premierem włącznie, któ-
rzy chleb z  naszej ręki jedzący przy-
jeżdżają na swoje wyborcze łowiska, 
obiecują wielomilionowe inwestycje 
i programy jakby je z własnej kiesze-
ni dawali. Choć to nie moja kampania 
wyborcza, ja mogę Państwu obiecać 
tylko solidną pracę na rzecz gminy 
i  jej społeczności. To wy Państwo 
podejmujecie decyzje o  kierunkach 
rozwoju gminy zarówno w  ramach 
budżetu partycypacyjnego jak też 
uchwał rady gminy, których jestem 
tylko wykonawcą.
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Panie Dyrektorze, na 
wstępie szczere gratu-
lacje. 35 lat pracy zawo-
dowej to piękny jubile-
usz. Sięgnijmy może na 
początku pamięcią do 
początków pańskiej pra-
cy. Gdzie rozpoczęła się 
przygoda z  oświatą? Co 
zdecydowało o  związa-
niu się z edukacją? Pasja, 
rodzinne tradycje, inne 
okoliczności?

Mariusz Pawłowski: Po 
ukończeniu studiów w  1984r. 
rozpocząłem pracę w  małej 
szkole w  miejscowości Skó-
rowo, gdzie jako nauczyciel 
wychowania fizycznego prze-
pracowałem cztery lata. Przy-
padek sprawił, że w 1988 roku, 
ówczesny Inspektor Oświaty 
w  Kobylnicy, poszukiwał mał-
żeństwa nauczycieli o specjal-
ności wychowanie fizyczne. 
Wspólnie z małżonką, również 
nauczycielem wychowania 
fizycznego, rozpoczęliśmy 
pracę na terenie gminy Ko-
bylnica, gdzie nieprzerwanie 
pracujemy do dnia dzisiejsze-
go.  W 1990r. Kurator Oświaty 
w  Słupsku, powołał mnie na 
stanowisko dyrektora Szkoły 

Podstawowej w  Sycewicach. 
Rekomendację na to stanowi-
sko udzielili mi nauczyciele tej 
szkoły. 

Jest pan dyrektorem 
o  największym stażu na 
stanowisku. Podejrze-
wam, że trudno byłoby 
zliczyć liczbę uczniów, 
która w tym czasie „prze-
winęła się” przez syce-
wicką szkołę…

Zostając dyrektorem szko-
ły zdawałem sobie sprawę 
z  ogromu pracy jaka stała 
przede mną, między innymi 
ukończenie budowy szkoły 
oraz jej odpowiednie wypo-
sażenie. Uroczyste oddanie 
nowego budynku nastąpiło 
w  1991 r. Przez te wszystkie 
lata mury tej szkoły opuści-
ło około 1600 absolwentów 
szkoły podstawowej i  gimna-
zjum, które również mieściło 
się w  tym budynku przez 20 
lat.

Które momenty za-
wodowej kariery są dla 
pana najważniejsze? 

Najważniejszy moment ka-

riery zawodowej? Dla mnie 
takiego momentu nie ma. 
Wszystkie są ważne. I  te małe 
i te wielkie.

Oświata – kiedyś i dziś. 
Która jej odsłona jest 
panu bliższa? Czy w  za-
wodowej pracy wzoruje 
się pan na jakiejś posta-
ci?

Praca nauczyciela jest 
nieprzewidywalna, tak jak 
nieprzewidywalne są dzie-
ci uczęszczające do szkoły, 
ich problemy, radości, wiel-
kie i  małe zwycięstwa. Tego 
wszystkiego nauczyłem się od 
mojego Ojca, który również 
był nauczycielem, wycho-
wawcą, trenerem sportowym, 
a dla mnie wspaniałym Ojcem 
i wspaniałym człowiekiem.

Na koniec chciałbym 
zapytać o  nieco bardziej 
prywatną sferę. Czym się 
pan interesuje, jakie ma 
pan hobby?

Moją pasją zawsze był sport, 
który uprawiałem od najmłod-
szych lat. Najpierw grałem 
w  koszykówkę, a  w  później-
szym czasie zostałem lekko-

atletą. Moje wyniki pozwoliły 
mi na   reprezentowanie Polski 
w biegu na 400m, w kategorii 
juniorów, w  wielu międzyna-
rodowych imprezach. Rzeczą 
naturalną było wybranie nauki 
na Akademii Wychowania Fi-
zycznego o  kierunku nauczy-
cielskim, gdyż chciałem swoją 
pasję przekazywać następnym 

pokoleniom. 
Wiem, że ceni pan po-

dróże i stara się wykorzy-
stywać wolny czas na od-
krywanie i  poznawanie 
świata. Snuje już pan pla-
ny na kolejne wyprawy, 
a  może po zakończeniu 
zawodowej kariery chce 
pan się jeszcze bardziej 

poświęcić podróżom?
Bardzo lubię swoją pracę. 

O  emeryturze jeszcze nie my-
ślę, gdyż tak dużo dzieje się 
w „Mojej szkole” i tak dużo jest 
jeszcze do zrobienia. Dlatego 
wydaje mi się, że moja misja 
jeszcze się nie skończyła.

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Od przypadku do pięknego jubileuszu
W Y W I A D  K U R I E R A

Polski pisarz, dwukrotny laureat Nagrody Literackiej „Nike” Wiesław Myśliw-
ski powiedział kiedyś, że: „układ przypadków to właśnie przeznaczenie”. 
Ogromny wpływ na zawodowe losy obecnego dyrektora Szkoły Podsta-
wowej im. Polskich Noblistów w Sycewicach miał właśnie przypadek. 

Mariusz Pawłowski w czasie zakończenia roku szkolnego w Sycewicach. Takich 
chwil w swoim zawodowym życiu przeżył już wiele, ale, jak sam przyznaje, zawsze 
towarzyszą im emocje

Kobylnicka scena czeka na 
utalentowanych muzyków

Masz talent i  chcesz się nim podzielić? 
Marzysz o  debiucie na profesjonalnej sce-
nie? Teraz jest na to szansa. Gminne Cen-
trum Kultury i Promocji w Kobylnicy zapra-
sza młodych artystów do udziału w czwartej 
edycji Przeglądu Talentów Muzycznych. 

Warunkiem uczestnictwa jest wypełnie-
nie Karty zgłoszenia (załącznik do regulami-
nu) oraz złożenie jej do dnia 7 października 
2019 roku do sekretariatu Gminnego Cen-
trum Kultury i Promocji w Kobylnicy. 

Sam Przegląd odbędzie się 17 paź-
dziernika.
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Zacznijmy od bardzo go-
rącego ostatnio tematu. 
Jan Ponulak, w  przeszłości 
Sekretarz Komisji Wspól-
nej Rządu i Samorządu, jak 
zaopatruje się na zmiany, 
jakie zachodzą w  naszym 
kraju na przestrzeni ostat-
nich lat?

Jan Ponulak: Będąc byłym 
burmistrzem Miastka, a póź-
niej Sekretarzem Komisji 
Wspólnej Rządu I  Samorzą-
du Terytorialnego w  rządzie 
w  latach 2002-2005 jestem 
pilnym obserwatorem życia 
publicznego, społecznego, 
gospodarczego. Nie są mi 
obojętne sprawy mieszkań-
ców, zwłaszcza na poziomie 
lokalnym, gdzie życie toczy 
się wg specyficznych praw 
możliwości i  potrzeb ludzi. 
Zawsze staram się wnikać 
w  problemy ludzi potrze-
bujących wsparcia, pomocy 
i  opieki. To wartości lewico-
we, które zawsze były dla 
mnie ważne. Życie małych 
gmin i  środowisk zwłaszcza 
na Pomorzu Środkowym 
jest inne niż w dużych aglo-
meracjach jak Trójmiasto 
czy Warszawa. Na tym tle, 
szczególna rola spoczywa 
na działaniach samorządów 
i jej liderów. Niemniej, w du-
żej mierze uzależnionej co-
raz bardziej od ilości zadań, 
jakie są kierowane ze strony 
rządu. Często niezabezpie-
czonymi właściwymi środ-
kami finansowymi, dla przy-
kładu oświaty. Te przykłady 
świadczą, iż państwo nie za-
bezpiecza wydatków na za-
dania zlecone. Oczywiście 
np. 500+ jest programem 
ogólnie akceptowanym spo-
łecznie, gdyż poprawia sytu-
ację wielu rodzin, zwłaszcza 
wielodzietnych. Tak więc 
mamy i dobre, jak i złe przy-
kłady kompetencji państwa. 

Jakiego rodzaju ustro-
ju państwa jest pan zwo-
lennikiem? Centralizacji 
państwa i  instytucji czy 
przekazania większych 
kompetencji samorządom?

Jestem zdecydowanie 
zwolennikiem państwa zde-
centralizowanego, uczciwe-
go w  wspieraniu obszarów 
szczególnie zapóźnionych 
jak np. Ziemie Zachodnie, 
gdzie w ślad za dodatkowy-
mi zadaniami idą adekwatne 
środki finansowe, pozwala-
jące większą część wypra-
cowanych środków przez 
samorząd przekazywać na 
zadania inwestycyjne, np. 
budownictwo mieszkalne. 
Niestety ten rząd preferu-
je państwo centralistyczne 
z  ręcznym sterowaniem 
i  preferencjami polityczny-

mi. To przeczy idei państwa 
demokratycznego. Jednost-
ki Samorządu Terytorialne-
go w  minionych latach po-
twierdziły, że są najlepszymi 
gospodarzami swoich ma-
łych ojczyzn. Dla przykładu 
Gmina Kobylnica rozwija się 
w  sposób szczególny, takie 
przykłady można mnożyć. 
Tam są dobrzy gospodarze, 
integrują lokalnych liderów, 
zabiegają o nowe środki po-
mocowe i mają wizję rozwo-
ju.

Zastanawiam się, czy do-
strzega pan skalę proble-
mów, z  jakimi borykają się 
mieszkańcy naszego regio-
nu? Mam tu na myśli choćby 
pogłębiający się problem 
wykluczenia komunikacyj-
nego. Czy pracując w  prze-
szłości w  Warszawie, nie 
miał pan wrażenia, że na 
problemy obszarów odda-
lonych od stolicy zwracana 
jest zbyt mała uwaga? 

Oczywiście dostrzegam 
szczególne problemy nasze-
go regionu, zwłaszcza kwe-
stie komunikacyjne, od dróg 
zaczynając a na problemach 
komunikacji lokalnej koń-
cząc. Olbrzymie koszty mo-
dernizacji dróg, mimo pro-
gramów tzw. schetynówek 
będą wymagały zwiększenia 
dotacji państwa. Samorzą-
dy sobie same nie poradzą, 
zwłaszcza, że mamy drogi 
gminne, powiatowe, woje-
wódzkie i krajowe. Każda ma 
innego dysponenta, nato-
miast dla mieszkańca nie ma 
to znaczenia. Albo droga jest 
wyremontowana albo „dziu-
rawa”. Państwo musi zwięk-
szyć środki finansowe na 
remonty i  renowacje dróg. 
Przykładem jest ślimacząca 
się budowa drogi ekspreso-
wej S 6 łączącej Wejherowo 
przez Słupsk do Koszalina? 
Co prawda ostatnio pojawił 
się sygnał rządu o  przywró-
ceniu połączeń PKS, ale póki 
co efektów nie widać.

Wiem, że do całokształ-
tu dotychczasowych osią-
gnięć zawodowych, chce 
pan dołączyć jeszcze man-
dat poselski, o który będzie 
się pan ubiegał w  najbliż-
szych wyborach. Czy zdecy-
dowały tylko względy am-
bicjonalne?

Moje doświadczenia za-
wodowe, pełnione funkcje 
kierownicze w  administracji 
publicznej, samorządowej 
i  organizacjach pożytku 
publicznego pozwalają do-
strzegać szereg ważnych 
problemów dla losu miesz-
kańców, ich przeciwdzia-
łania różnego rodzaju wy-
kluczeniu społecznemu. To 

obszar bardzo szeroki, ale 
dla każdego mieszkańca, 
zwłaszcza naszych terenów 
Pomorza Środkowego istot-
ny i ważący o jego zadowole-
niu, szczęściu i pozytywnym 
nastawieniu do przyszłości. 
Dlatego też z  moją paletą 
wielu doświadczeń i  spraw-
dzonych działań chcę po-
prosić mieszkańców okręgu 
gdyńsko-słupskiego o  gło-
sy poparcia w  wyborach 
do parlamentu RP w  dniu 
13 października 2019 roku 
w uzyskaniu mandatu posel-
skiego. To nie względy ambi-
cjonalne kierują moją decy-
zją, ja już spełniłem wiele 
swoich ambicji i  aspiracji, 
lecz moja wiedza, doświad-
czenie, znajomość tej ziemi 
i potrzeb jej mieszkańców.

Jaki pomysł, koncepcję 
na region ma Jan Ponulak? 

Często rozmawiam z  wło-
darzami Słupska, Miastka, 
Kępic, Lęborka, Kobylnicy 
i  wiem, z  jakimi problema-
mi borykają się w  codzien-
nej pracy samorządowej, 
czego oczekują mieszkańcy 
małych i większych miejsco-
wości, jak się rozwija Łosino, 
Kruszyna czy też Zajączko-
wo. Rozmowy te także wska-
zują, że bez pozytywnego 
lobbingu tych samorządów 
i  pomocy zewnętrznej, 
trudno jest realizować takie 
zadania jak: oświata, drogo-
wnictwo, komunikacja, bu-
downictwo mieszkaniowe, 
wykluczenie społeczne itp. 
To obszary, którymi chcę się 
zająć jak zostanę wybrany 
przez naszych mieszkańców 
na posła ziemi słupskiej. 
Zresztą w  przeszłości będąc 
w  rządzie starałem się po-
magać samorządom, szcze-
gólnie z  naszych terenów. 
To znalazło swój wydźwięk 
w otrzymanych honorowych 
obywatelstwach kilku miast.

Wiem, że bliskie są panu 
poglądy lewicowe, zresz-
tą startuje pan z  listy SLD. 
Czy uważa pan, że koali-
cyjna współpraca po lewej 
stronie sceny okaże się 
skutecznym sposobem na 
podniesienie się po wyniku 
w  ostatnich wyborach par-
lamentarnych?

W  przeciwieństwie do 
wielu moich znajomych 
nie zmieniam poglądów 
politycznych. Jako młody 
człowiek wyrosłem w środo-
wisku lewicowym i  jestem 
wierny jego wartościom do 
dzisiaj. To dbałość o człowie-
ka, jego równość, prawa do 
życia zgodnego z  jego wolą 
i  demokratycznymi zasada-
mi współżycia, bez narzuco-
nych wartości i  dogmatów. 

Człowiek wolny jest dla 
mnie wartością ponadcza-
sową. Mimo różnych działań 
deprecjonujących lewicę, 
uważam, że dzisiaj socjal-
demokracja jest szczególnie 
potrzebna polskiemu spo-
łeczeństwu, podzielonemu 
wg działań dwóch partii. To 
trzeba zmienić. Polsce po-
trzebna jest lewica, wyczu-
lona bez politycznych kono-
tacji na potrzeby ludzi, ich 
częste wykluczenia i  trakto-
wanych często instrumen-
talnie. Uważam, że po latach 
niebytu lewicy, dzisiejsze 
połączenie koalicyjne przy-
niesie wyborczy sukces i da 
podstawy do włączenia się 
w nurt polityki państwa dla 
ludzi i z ludźmi. Jestem tego 
pewien.

W  programie lewicy 
m.in.: podniesienie płacy 
minimalnej, dodatkowe 
prawa dla kobiet, zielony 
pakiet dla Polski. Tym-
czasem w  sieci łatwo do-
trzeć do raportów, które 
prezentują listę tematów 
najbardziej angażujących 
wyborców. Próżno szukać 
w  czołówce tych pozycji, 
które proponuje lewica. 
Czy nie obawia się pan, że 
będzie to za mało, by rozbić 
duopol polityczny w  Pol-
sce? 

W  programie wyborczym 
lewicy jest m.in. podniesie-
nie płacy minimalnej, do-
datkowe prawa dla kobiet, 
bardzo dobrze oceniany 
Zielony Pakiet dla Polski 
– zbiór zasad dający wizję 
poprawy środowiska na-
turalnego i  ekologii blisko 
nas, jest też pakiet mówią-
cy o  wartościach edukacyj-
nych i  społecznych, pakiet 
działań na rzecz seniorów, 
ochrony zdrowia, czy też 
nawet leków za 5 zł, tych 
najbardziej potrzebnych, 
ratujących życie ludzi. Za-
chęcam do zapoznania się 
z  tymi projektami, tam jest 
dużo konkretów. Trudno 
się przebić z  informacjami 
do ludzi nie mając swoich 
gazet, TV i radia. Zawłasz-
czenie mediów nie ma 
nic wspólnego z  de-
mokracją i  równymi 
szansami innych par-
tii. Działania partii 
władzy w  tym 
zakresie są 
wielce dys-
kryminujące 
inne ugru-
p o w a n i a 
pol i t ycz-
ne. Je-
stem do-
brej myśli 
i  wierzę ,że 

mieszkańcy mają swój ro-
zum i  dokonają właściwego 
wyboru swoich przedstawi-
cieli do Sejmu i  Senatu RP. 
A ja otrzymam mandat spo-
łeczny mieszkańców nasze-
go słupskiego regionu.

Dotarłem do informacji, 
które wskazują, że pański 
ojciec, Jan Ponulak, zosta-
nie wkrótce odznaczony 
honorowym tytułem Spra-
wiedliwy wśród Narodów 
Świata. Proszę powiedzieć 
coś więcej na ten temat...

Tak to dla mnie i dla mojej 
siostry szokująca i  niewia-
rygodna wiadomość,  jaką 
otrzymałem z  żydowskie-
go instytutu Yad Vashem 
w  Jerozolimie, że w  wyniku 
złożonych przez panią Raj-
zel Rajcfeld mieszkankę Bat 
Jam w Izraelu pod koniec lat 
osiemdziesiątych zeznań, iż 
mój tata Jan Ponulak ura-
tował jej i  jej dwójce dzieci 
oraz bratu życie, został od-
znaczony orderem Spra-
wiedliwy wśród Narodów 
Świata i  to wyróżnienie bę-
dzie wręczone w  ambasa-
dzie Izraela w  Warszawie. 
Ta widomość mimo, że tata 
już nie żyje zrobiła na mnie 
wielkie wrażenie kiedy 
wczytywałem się w  szcze-
góły ukrywania rodziny ży-
dowskiej przez mojego tatę. 
Jego determinację, odwagę, 
narażanie siebie i  swojej 
rodziny na utratę życia od 

września 1939 do 1944 roku. 
W tym opisie są zawarte fak-
ty, ukrycia przez tatę dzieci 
Rajzel w  klasztorze (za du-
żymi opłatami), przecho-
wywanie żydów w bunkrze, 
jaki zbudowali z  pracowni-
kami w młynie pod najwięk-
szą maszyną, którego tata 
był kierownikiem. A  także 
fakty pomocy w  leczeniu 
brata Rajzel, i  wywiezienia 
jej z  getta żydowskiego 
w  Gródku Jagiellońskim 
koło Lwowa do klasztoru  – 
mój tato i  jego brat Michał 
zrobili to wozem konnym 
pod pretekstem jazdy po 
drewno do lasu. W ten spo-
sób pani Rajzel Rajcfeld wraz 
ze swoimi dziećmi i  bratem 
przetrwała wojnę i  opisała 
tę całą historię, która stała 
się podstawą uhonorowania 
mojego taty. W  oficjalnym 
piśmie z  Yad Vashem jest 
też informacja, że nazwisko 
mojego taty będzie umiesz-
czone na głównej tablicy 
Sprawiedliwych w  Jerozo-
limie. Z  uwagi na fakt, że 
tata z  rodziną zamieszkał 
od 1946 roku w  Słupsku, 
gdzie ja się urodziłem, pani 
prezydent Słupska zaofe-
rowała mi przygotowanie 
uroczystości wręczenia po-
śmiertnie orderu w  Ratuszu 
słupskim, Dziękuję bardzo 
za ten gest. Jestem dumny 
z mojego taty. 

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Jan Ponulak: Polsce potrzebna jest lewica
W Y W I A D  K U R I E R A

O samorządności w Polsce, sytuacji gospodarczej oraz problemach Pomorza Środkowego rozmawiamy z Ja-
nem Ponulakiem, doświadczonym urzędnikiem, w przeszłości Sekretarzem Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu. 
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Niebo nad Kwakowem pełne latawców 
W powietrzu barwne i piękne la-

tawce, a na ziemi roześmiane dzieci 
i ich rodzice. Ostatnie „Święto Lataw-
ców” okazało się bardzo trafionym 
pomysłem na spędzenie upalnego 
dnia. Na boisku sportowym w Kwa-
kowie pojawiło się wielu uczestni-
ków, ale i widzów, którzy podziwiali 
szybujące po niebie latawce.

Boisko w Kwakowie, a więc miej-

sce, gdzie odbyła się główna część 
imprezy, szybko zapełniło się oso-
bami, które chciały spróbować swo-
ich sił w  modelarstwie. Pod okiem 
instruktorów z  Gminnego Centrum 
Kultury i  Promocji mieli okazję do 
wykonania własnych modeli.

Kto wie, może wśród uczestników 
znaleźli się przyszli profesjonalni in-
żynierowie i konstruktorzy...
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Powiatowe 
Dożynki w Osiekach!
Leżące w Gminie Kępice Osieki były w tym roku gospodarzem Powia-
towego Święta Plonów. Mieszkańcy całego regionu spotkali się tam, by 
wspólnie dziękować za tegoroczne zbiory. 

Uroczystości rozpoczęły 
się od Mszy Świętej, która zo-
stała odprawiona w  intencji 
rolników w  kościele pod we-
zwaniem św. Anny w Barcinie. 
Następnie orszak dożynkowy 
przeszedł i przejechał na plac 
koło sceny w Osiekach.

Po części oficjalnej, a  więc 
uroczystym przekazaniu chle-
ba wypieczonego z tegorocz-
nych zbiorów i podzieleniu go 
wśród wszystkich zebranych, 
głos zabrali zaproszeni go-
ście. W  kolejnej części wyda-
rzenia, już dużo mniej oficjal-
nej, rozstrzygnięto konkursy 
i  wręczono odznaczenia oraz 
wyróżnienia.

Statuetki "Bursztynowe-
go Kłosa 2019" wyróżniają-
cym się rolnikom z  powiatu 
słupskiego wręczali starosta 
Lisowski oraz Jan Olech, prze-
wodniczący Rady Powiatu 
Słupskiego. Wśród nagrodzo-
nych znaleźli się państwo Te-
resa i Marek Olech z Lubunia.

Rozstrzygnięto także kon-
kurs na najładniejszy wie-
niec dożynkowy. W  tym 
roku uczestniczyło w  nim 
31 wieńców. Drugie miejsce 
przypadło wieńcowi z Gminy 
Kobylnica, a trzecie - wieńco-
wi KGW Siemianice. Poza tym 
dożynki wypełnił konkurs na 
Gospodynię i  Gospodarza 

2019 roku, w  którym uczest-
niczyły 4 pary. Największe 
uznanie w oczach jurorów zy-
skali Longina Jagieło i Maksy-
milian Duchcik, reprezentanci 
Gminy Kobylnica. Spośród 5 
stoisk, które poddały się oce-
nie, najlepsze okazało się to, 
które przygotowało Koło Go-
spodyń Wiejskich Kobylnica.

W czasie imprezy odbywały 
się liczne występy artystycz-
ne. Przed zgromadzoną pu-
blicznością zaprezentowały 
się m.in. Klęcinianki, orkiestra 
GCKiP w  Kobylnica oraz ze-
społy kaszubskie. 

Kapituła Konkursu „Srebrne Serce” w  któ-
rej skład wchodzą przedstawiciele Rady Se-
niorów z  Gminy Kobylnica w  sierpniu 2019r. 
nagrodziła najbardziej zaangażowanych na 
rzecz społeczności lokalnej seniorów. Uro-
czyste wręczenie nagród odbyło się podczas 
Święta Plonów. Laureaci Konkursu i  osoby 
wyróżnione otrzymały nagrody, oraz mono-
grafię Gminy Kobylnica z osobistą dedykacją 
i podziękowaniem od  Wójta Gminy Kobylnica 
Pana Leszka Kulińskiego.

Pani Wanda Dziawgo zam. w  Kobylnicy 
i  Pani Lucyna Ostrowska zam. w  Sycewicach 
otrzymały wyróżnienia za działania jakie po-
dejmują na rzecz społeczności lokalnej.

Laureatami Konkursu „Srebrne Serce” 
w 2019r. zostały:

III Miejsce - Pani Urszula Cudziło zam. 
Kwakowo propagatorka turystyki kajako-
wej, współzałożycielka Spółdzielni Socjalnej 

w Kwakowie, osoba szczególnie zaangażowa-
na w działania społeczne.

II Miejsce – Pani Teresa Żyszkowska zam. 
w  Kobylnicy założycielka Stowarzyszenia Ak-
tywnych Seniorów w Kobylnicy, przez wiele lat 
zaangażowana w działania na rzecz społeczno-
ści lokalnej.

I  Miejsce – Pani Jadwiga Chadrysiak zam. 
w  Sycewicach wolontariuszka działająca na 
rzecz osób niepełnosprawnych na Warsztatach 
Terapii Zajęciowej w Sycewicach. Pani Jadwiga 
Chadrysiak bezinteresownie i  chętnie podej-
muje działa  na rzecz bezdomnych zwierząt. 

Konkurs „Srebrne Serce” odbył się w związku 
z realizacją Projektu „Srebrna Sieć”, który jest re-
alizowany w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Pomorskiego na 
lata 2014 - 2020.  Całkowity Koszt Projektu to 
2 909 872,15 zł w tym wysokość dofinansowa-
nia wynosi 2 764 378,54 zł.

Spotkanie z historycznym 
wydawnictwem w kolejnych 
miejscowościach 
O tym, jak powstawała i co kryje w sobie wydana niedawno monografia 
Gminy Kobylnica rozmawiano w czasie spotkań promujących książkę, 
które zorganizowano w świetlicach wiejskich we Wrzącej i Lubuniu. Obec-
ni na wydarzeniach mieszkańcy otrzymali też pamiątkowe egzemplarze 
publikacji „Z Kobylnicą przez wieki”.

Choć od premiery mo-
nografii „Z  Kobylnicą przez 
wieki” minęło już kilka mie-
sięcy, to jednak wciąż publi-
kacja i zawarte w niej treści 
budzą spore zainteresowa-
nie. Specjalne wydarzenia, 
w  czasie których mieszkań-
com przybliżane są m.in. 
kulisy powstania książki, 
organizowane są w  kolej-
nych miejscowościach. We 
wrześniu odbyły się one 
we Wrzącej oraz Lubuniu. 
Jak podkreślają sami czy-
telnicy, takie wydarzenia są 
one doskonałym wstępem 
do zagłębienia się w  treść 
publikacji. Na zakończenie 
każdego ze spotkań wręcza-
ne są pamiątkowe egzem-
plarze książek wszystkim 
biorącym udział w wydarze-
niu osobom. 

Publikacja „Z  Kobylnicą 
przez wieki” ma objętość 
352 stron i  została podzie-
lona na 18 rozdziałów. Dzie-
je terenów i  miejscowości 
wchodzących w skład gmi-
ny omówiono w  sposób 
chronologiczno-problemo-
wy. W  pierwszych rozdzia-
łach znajdziemy informacje 
o najdawniejszych dziejach 
Kobylnicy i  okolic, historie 
38 miejscowości tworzą-
cych gminę do 1945 roku, 
ślady dziedzictwa kulturo-
wego oraz niemieckich tra-
dycji i folkloru. 

Kolejne rozdziały od-
noszą się do dziejów nam 
współczesnych i  zawierają 
m.in. opisy tworzenia się 
oświaty, placówek kultu-
ry, sportu i  rekreacji, życia 
społecznego i  partyjnego, 
życia religijnego, a  tak-

że rolnictwa i  przemysłu, 
usług publicznych i  roz-
woju infrastruktury ko-
munalnej. Całość została 
opatrzona indeksem osób 
wymienianych w  publika-
cji, wykazem ważniejszych 
skrótów oraz przypisami.
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Delegacja Gminy Kobylnica wzięła udział w obchodach jubileuszu 100 – 
lecia istnienia Centrum Szkolenia Marynarki Wojennej w Ostce oraz jubile-
uszu 15 – lecia działalności Szkoły Podoficerskiej Marynarki Wojennej. Ko-
mendanci obydwu jednostek otrzymali pamiątkowe obrazy przedstawiające 
krajobraz Gminy Kobylnica. 

 W SKRÓCIE
15 września 2019 roku na stadionie sportowym w Jezierzycach odbyły się zawody 
sportowo – pożarnicze Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych powiatu słupskiego. Or-
ganizatorem był zarząd oddziału powiatowego ZOSP RP w Słupsku, Gmina Słupsk oraz 
Komenda Miejska Państwowej Straży Pożarnej w Słupsku.

Reprezentująca Gminę Kobyl-
nica jednostka OSP Lubuń po-
kazała się w  całych zmaganiach 
z  bardzo dobrej strony. W  klasy-
fikacji generalnej młodzi adepci 
pożarnictwa zajęli 2 miejsce, na-
tomiast w  musztrze uplasowali 
się na 3 pozycji. Oprócz musztry, 
rozegrano też inne konkurencje 
– ćwiczenia bojowe oraz sztafetę. 

Określenie „CTiF”, które w  za-
sadzie jest nazwą organizacji 

pożarniczej, jest stosowane 
w  Polsce jako skrót, który ozna-
cza w  rzeczywistości „Regulamin 
tradycyjnych międzynarodowych 
zawodów pożarniczych” przyjęty 
i stosowany przez Międzynarodo-
wy Komitet Techniczny do spraw 
Zapobiegania i  Zwalczania Poża-
rów (od pierwszych liter francu-
skiej wersji nazwy – CTIF).

Skład drużyny MDP OSP Lubuń: 
Druhna Wiktoria Pawlicka, dh 

Cyprian Skaliszewski, dh Maciej 
Snochowski, dh Piotr Szatrawski, 
dh Kacper Olech, dh Jakub Kałuż-
ny, dh Dominik Nowak, dh Patryk 
Sufryt, dh Adam Kasprzak, dh 
Gracjan Saliszewski. Opiekuno-
wie drużyny: Druhna Katarzyna 
Piotrowska, dh Szymon Tates, dh 
Patryk Nowak, dh Dariusz Żygło-
wicz, naczelnik OSP druh Marek 
Olech, prezes OSP dh Andrzej 
Wojtaszek.

O bezpieczeństwie 
rozmawiali ze strażnikami
Wakacje za nami, rozpoczął się nowy rok szkolny. Nastał czas nie tylko nauki, 
ale też codziennego pokonywania drogi do szkoły i ze szkoły do domu. 

Przez ostatnie ty-
godnie Straż Gminna 
w Kobylnicy prowadzi-
ła cykl działań zarówno 
prewencyjnych i  pro-
filaktyczno- edukacyj-
nych, w  celu zwięk-
szenia poczucia 
bezpieczeństwa osobi-
stego dzieci i  młodzie-
ży szkolnej. Wzorem lat 
ubiegłych, uczniowie 
uczestniczyli w  akcji 
„Droga do szkoły po-
winna być bezpieczna”, 
której koordynatorem 
jest Prefektura Straży 
Gminnych i  Miejskich 
Województwa Pomor-
skiego.

Zajęcia polegały na 
odświeżeniu wiedzy na temat bezpiecznego porusza-
nia się po drodze, prawidłowego przechodzenia przez 
jezdnię oraz jak ważnym elementem jest korzystanie 
z  elementów odblaskowych. Na zakończeniem spo-
tkań wykorzystano przekazaną wiedzę w  praktyce. 
Najmłodsi otrzymali plecaki odblaskowe wraz z  za-

wieszką oraz kolorowanki „Bezpieczny przedszkolak ”.
Organizowanie takich akcji, wdrażanie programów 

profilaktycznych przy współpracy z  innymi podmio-
tami, ma na celu wykształcenie u  dzieci właściwych 
postaw w  przypadku zaistnienia różnego typu nie-
przewidzianych i niebezpiecznych sytuacji już od naj-
młodszych lat.

Sukces strażaków z OSP Lubuń! 

Jedno ze spotkań w ramach akcji odbyło się w Kwakowie

Zębowo. Symulacja 
wycieku amoniaku
Sprawdzian sprzętu, umiejętności ludzi, taktyki działań. 19 
września w Zębowie zorganizowano Powiatowe Ćwiczenia 
Obronne, w których, oprócz strażaków, uczestniczyli też 
m.in.: policjanci, pracownicy sanepidu oraz strażnicy gminni. 

Scenariusz ćwiczeń zakładał podjęcie 
odpowiednich działań w związku z roz-
szczelnieniem cysterny przewożącej 
amoniak przez miejscowość Zębowo. 
Po przybyciu na miejsce zdarzenia od-
powiednich jednostek służby przystą-
piły do ewakuacji zagrożonych osób 
i  zabezpieczenia terenu. Równolegle 
tworzono zaplecze logistyczne, w  któ-
rym miał stacjonować sztab odpowie-
dzialny za koordynowanie kolejnych 
działań. 

Po zakończeniu symulacji przedsta-
wiciele wszystkich jednostek i  insty-
tucji biorących udział w  ćwiczeniach 
przystąpili do ich podsumowania. Jak 
zgodnie stwierdzili, tego rodzaju akcje 

są doskonałą sposobnością do wymia-
ny doświadczeń, odpowiedniego sko-
ordynowania działań poszczególnych 
jednostek oraz wypracowania jeszcze 
lepszych algorytmów postępowania. 

W Powiatowych Ćwiczeniach Obron-
nych „Zębowo-2019” brali udział: przed-
stawiciele starostwa powiatowego, 
gmin Kobylnica i Słupsk, strażacy z KM 
PSP w  Słupsku, funkcjonariusze KMP 
w  Słupsku, pracownicy Państwowego 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego 
w Słupsku oraz Delegatury Wojewódz-
kiego Inspektoratu Ochrony Środowi-
ska w  Gdańsku, strażacy z  jednostek 
OSP Gminy Kobylnica i  Gminy Słupsk 
a także strażnicy gminni.
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Posadzili drzewa na pamiątkę narodzin
Parkową aleję, składającą się z 24 drzew, posadzili we wrześniu mieszkańcy Gminy 
Kobylnica swoim dzieciom, na pamiątkę ich urodzin. To efekt przystąpienia samo-
rządu do pilotażowego programu „Jedno dziecko, jedno drzewo”, zainicjowane-
go przez Ministerstwo Środowiska i Lasy Państwowe. 

Z wizytą nad Balatonem

W dniach 5 – 8 września br. delegacja Gminy Kobylnica wraz z zespołem AleBabki uczestniczyła w Fe-
stiwalu Miejskim i Spotkaniu Miast Partnerskich organizowanym przez samorząd Batonyterenye na Wę-
grzech. 

Głównym celem wyjazdu było zaprezentowanie polskiej tradycji Węgrom oraz wszystkim krajom bio-
rącym udział w festiwalu. Nasz zespół ubrany w tradycyjne stroje zaprezentował kilkunastominutowe 
zestawienie najsłynniejszych ludowych melodii, które lokalna publika nagrodziła gromkimi brawami.

Spotkanie z miastami partnerskimi pozwoliło także na ustalenie strategii dalszej współpracy między-
narodowej. 

 W SKRÓCIE

Gmina Kobylnica, przystę-
pując do udziału w  pierwszej 
edycji tego przedsięwzięcia, 
zaproponowała posadzenie 
drzewek na terenie sołec-
twa, w  którym odnotowano 
największą liczbę urodzeń 
w roku 2018. W związku z tym 
wspólne sadzenie roślin z  ro-
dzicami odbyło się 10 wrze-
śnia na ulicy Kalinowej w  Ko-
bylnicy. 

- Wyszliśmy z  inicjatywą 
do Gminy Kobylnica, która 
zaakceptowała pomysł. Za-

kupiliśmy drzewka, a  później 
wskazana została konkret-
na lokalizacja. Pogoda jest 
tragiczna, choć na sadzenie 
drzew dobra. Mam nadzie-
ję, że się przyjmą, chyba, że 
je wiatr porwie – żartowała 
Anna Deus – Kopka z  Nadle-
śnictwa Leśny Dwór. 

- Cieszymy się bardzo 
z  tej inicjatywy. Oczywiście 
będziemy tu przyjeżdżać, 
rozmawiać z  drzewkiem, 
żeby ładnie rosło – mówi 
mama Michała, urodzonego 

w 2018 roku. 
Zainicjowana akcja ma na 

celu pokazanie, jak ważne są 
drzewa dla przyszłych poko-
leń. Dziś sadzonki będą sta-
nowiły jedynie symbol, pa-
miątkę, ale za kilkanaście lat 
będą tworzyć piękny drzewo-
stan, który odegra ważną i po-
zytywną rolę w miejscowości, 
w której dokonano nasadzeń. 

Kontynuacja programu 
w  kolejnych latach umożliwi 
posadzenie drzewek na tere-
nie pozostałych sołectw.

Najważniejszym punk-
tem uroczystości była 
msza święta, podczas któ-
rej wszyscy zgromadzeni 
dziękowali za tegoroczne 
plony. Po zakończeniu 
wszyscy zgromadzeni 
przeszli na plac przed 
świetlicą wiejską, gdzie za-
planowano kolejne punkty 
wydarzenia. 

Rolnicy dziękowali 
za tegoroczne zbiory
Corocznie mieszkańcy Sołectwa Łosino w ramach pod-
sumowania całorocznej ciężkiej pracy w rolnictwie orga-
nizują wspólne Dożynki Sołeckie. Jest to także okazja do 
wspólnego świętowania i integracji. 

Z  kilkudniową wizytą przebywa-
li na Pomorzu Środkowym pacjenci 
z  niemieckiego Psychosoziale Arbe-
itsgemeinschaft im Kreis Herzogtum 
Lauenburg. W tym czasie wzięli udział 
w  serii spotkań szkoleniowych oraz 
warsztatów terapeutycznych a dodat-
kowo mieli możliwość zaprezentowa-
nia swoich scenicznych umiejętności 
w czasie imprezy pt. „Teatr Bez Granic”. 

To inicjatywa składająca się z dwóch 
elementów. Pierwszy z nich polegał na 
przeprowadzeniu warsztatów teatral-
nych, w których pod okiem instrukto-
rów uczestnicy mogli współpracować 
z innymi grupami przy zadaniach sce-
nicznych i dzielić się spostrzeżeniami. 
Druga część odbywała się już na de-
skach kobylnickiego teatru i  stano-
wiła zwieńczenie wcześniej przepro-
wadzonych warsztatów. Każda z grup 
zaprezentowała własną interpretację 

etiud teatralnych.
Teatr bez granic dał nam możliwość 

obcowania z  niesamowitymi ludźmi 
i poznania ich artystycznych dusz. Jest 
to środek, dzięki któremu zarówno 
uczestnicy, jak i  widzowie zbliżają się 
do siebie i  mogą dostrzec to, co jest 
najpiękniejsze w każdym z ludzi – na-
szą różnorodność. 

W  czasie „Teatru Bez Granic” pu-
bliczność mogła zobaczyć występy 
zespołów: Zakład Opiekuńczo Lecz-
niczy Centrum Psychiatrii SON w  Ko-
bylnicy, Warsztaty Terapii Zajęciowej 
Caritas w  Sycewicach, Środowiskowy 
Dom Samopomocy w  Rumsku, Od-
dział Dzienny Psychiatryczny Centrum 
Psychiatrii SON w  Słupsku, Psychoso-
ziale Arbeitsgemeinschaft im Kreis 
Herzogtum Lauenburg, Grupa teatral-
na z Gminnego Centrum Kultury i Pro-
mocji w Kobylnicy.

Teatr Bez Granic. Wystąpiły 
grupy z Polski i Niemiec
Sześć przedstawień z udziałem grup z Polski oraz Niemiec 
mogliśmy obejrzeć w czasie „Teatru Bez Granic”. Występ 
na deskach kobylnickiego teatru był jednym z ostatnich 
elementów projektu, który realizuje Oddział Dzienny Psy-
chiatryczny Centrum Psychiatrii SON w Słupsku. 
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Po raz pierwszy w leżącym w powiecie kar-
tuskim Chmielnie zorganizowano imprezę, 
w której rywalizowały pomorskie koła gospo-
dyń wiejskich. O atrakcyjne nagrody i puchary 
walczyło 14 drużyn z  całego województwa. 
Powiat Słupski reprezentowało Koło Gospo-
dyń Wiejskich Kobylnica. 

Wszystkich przybyłych powitał pomysło-
dawca i  współorganizator spartakiady Jan 
Trofimowicz – Wiceprzewodniczący Rady 
Wojewódzkiej Pomorskiego Zrzeszenia LZS 
w Gdańsku. Jak powiedział, myślą przewodnią 
w organizacji wydarzenia była integracja pań - 
Członkiń KGW z różnych części województwa, 
pobudzenie do aktywności sportowo – rekre-
acyjnej oraz wyłonienie najaktywniejszych kół 
KGW na Pomorzu. 

Pierwszą konkurencją było wykonanie przez 
poszczególne koła piosenki, która tematycz-
nie promowała daną grupę. Występy oce-
niała komisja w  składzie: kompozytor Adam 
Diesner, instrumentalista Piotr Jereczek oraz 
Regina Kleina z PODR. W tej konkurencji decy-
zją jury zwyciężyło koło KGW Kobylnica przed 
KGW Lasowice Małe oraz KGW Osowo. W tym 
samym czasie jury w  składzie: Ewa Gilewska 
z  Muzeum Etnograficznego w  Gdańsku, Elż-
bieta Szymroszczyk Ball – etnograf, związana 
przez lata z  Fundacją Cepelia w  Warszawie 
oraz Agnieszka Potrykus z  PODR oceniało 
stroiki dożynkowe oraz tablice promujące 
poszczególne drużyny. Tu również zwyciężyło 
KGW Kobylnica przed KGW Gminy Chmielno 
oraz KGW Strzepcz. 

Po części kulturalnej przyszedł czas na zma-
gania rekreacyjno – sportowe. Rywalizacja 
dostarczyła wiele emocji i  radości. Reprezen-
tantki KGW Kobylnica okazały się najlepsze 
w  trzech konkurencjach. W  zmaganiach po-
legających na rzucie ziemniakami do patelni 
oraz ubijaniu piany zwyciężyła Kinga Trejda, 
a  w  dojeniu krowy na czas bezkonkurencyj-
na okazała się Teresa Olech. Najwięcej emocji 

wzbudziła jednak konkurencja przeciągania 
liny 5-osobowych zespołów. Panie walczyły 
systemem pucharowym do dwóch zwycięstw. 
W  końcowej klasyfikacji najsilniejsze okazały 
się panie z KGW Orlik, które w wielkim finale 
pokonały rywalki z KGW Kobylnica. 

Po zmaganiach przyszedł czas na ogłosze-
nie wyników i wręczenie trofeów i nagród za 
zajęcie danej lokaty w klasyfikacji generalnej. 
O zajęciu miejsca decydowała suma punktów 
wywalczona we wszystkich 10 konkurencjach.  
 
Klasyfikacja generalna

 
I miejsce KGW KOBYLNICA – GMINA KOBYLI-
NICA – POWIAT SŁUPSKI 
II miejsce – KGW „Rzeczpospolita Babska” 
z Wiślinki – Gmina Pruszcz Gdański – Powiat 

Gdański 
III miejsce – KGW Osowo – Gmina Karsin – 
Powiat Kościerski  
IV miejsce – KGW Strzepcz – Gmina Linia – 
Powiat Wejherowski 
V miejsce – KGW Lisewo – Gmina Krokowa – 
Powiat Pucki 
VI miejsce – KGW Lasowice Małe – Gmina 
Malbork – Powiat Malborski 
VII miejsce – KGW Koźmin – Gmina Skarszewy 
– Powiat Starogardzki 
VIII miejsce – KGW Orlik – Gmina Brusy – Po-
wiat Chojnicki 
IX miejsce – KGW Obrzynowo – Gmina Prabu-
ty – Powiat Kwidzyński 
X miejsce – KGW „Cysterki” Nowa Cerkiew – 
Gmina Morzeszczyn – Powiat Tczewski 
XI miejsce ex aequo – KGW „Barwy Rokit” 

Rokity – Gmina Czarna Dąbrówka – Powiat 
Bytowski 
– KGW Gminy Chmielno – Powiat Kartuski  
XIII KGW Żuromino – Gmina Stężyca – Powiat 
Kartuski  
XIV KGW Kmiecin – Gmina Nowy Dwór Gdań-
ski – Powiat Nowodworski

Wszystkie koła otrzymały pamiątkowe pu-
chary wykonane w  słynnym zakładzie cera-
miki Rodziny Neclów w  Chmielnie! Ponadto 
każde koło otrzymało upominek w  postaci 
sprzętu AGD i gospodarstwa domowego oraz 
kwiaty oraz upominki regionalne z  Chmiel-
na. Panie z  KGW Kobylnica, w  nagrodę za 
zwycięstwo w  klasyfikacji generalnej, wy-
jadą na kilkudniową wycieczkę do Brukseli.  

KGW Kobylnica najlepsze w województwie
Zdecydowały kreatywność, odwaga, umiejętności artystyczne i krzepa. Koło Gospodyń Wiejskich z Kobylnicy okazało się bezkonkuren-
cyjne i zwyciężyło w klasyfikacji generalnej Pomorskiej Spartakiady Rekreacyjno – Kulturalnej o Puchar Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi. 
W drodze po najważniejszy puchar nasze reprezentantki musiały wykazać się w czasie takich konkurencji jak dojenie krowy na czas czy 
rzut ziemniakami do patelni. 

Artystka zachwyciła pu-
bliczność swym głosem, 
a jej lekkość bycia na scenie, 
poczucie humoru i  niewia-
rygodny dystans do świata 
i  samej siebie bez wątpienia 
wzbudziły jeszcze większą 
sympatię wszystkich go-
ści. Koncert przybrał formę 
opowieści o  życiu, w  której 
na przemian z  piosenkami 
widzowie mogli posłuchać 
wspomnień artystki. To wła-
śnie dzięki tym historiom 
opowiadanym przepiękną 
polszczyzną zatarł się dy-
stans pomiędzy wykonawca-
mi, a  widownią. Publiczność 
została wciągnięta do świata 

wykreowanego przez panią 
Irenę - świata wspomnień, 
dylematów i refleksji. 

Wyjątkowość tego kon-
certu na tym się jednak nie 
kończy, ponieważ to właśnie 
w  Kobylnicy Irena Santor 
rozpoczęła trasę koncertową 
z  okazji jubileuszu 60-lecia 
pracy artystycznej. Mimo tak 
bogatego dorobku artystycz-
nego, niezliczonych kon-
certów i  nagród, pani Irena 
pozostaje skromną, otwartą 
na publiczność kobietą, któ-
ra spotyka się z  widzem nie 
tylko po to, by śpiewać, ale 
również dlatego, że nadal 
ma mnóstwo fascynujących 

historii do opowiedzenia 
i życiowych refleksji, którymi 
pragnie się dzielić. 

Jak podkreślała opuszcza-
jąca salę publiczność, w  dzi-
siejszych czasach, tak rzadko 
pojawiają się okazje by być 
na koncercie, który jest jed-
nocześnie dialogiem i piękną 
opowieścią. Można zatem 
przypuszczać, że każdy, kto 
był świadkiem akurat tego 
wydarzenia z  pewnością za-
pamięta je na długi czas.

Na zakończenie koncertu 
Irenie Santor wręczony zo-
stał okolicznościowy bukiet 
kwiatów oraz monografia 
Gminy Kobylnica.

Wyjątkowy koncert Ireny Santor w Kobylnicy
W Kobylnicy swój początek miała jubileuszowa trasa koncertowa 
Ireny Santor. Wyjątkowy wieczór z królową polskiej estrady wypełniły 
najpiękniejsze utwory skomponowane i wykonywane przez nią na 
przestrzeni kilkudziesięciu lat jej pracy artystycznej. 
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Od organizacji konferencji do 
recitali. Takie możliwości daje 
nowo powstała sala w GCKiP
O bardzo nowoczesny obiekt wzbogaciło swoją bazę Gminne Cen-
trum Kultury i Promocji w Kobylnicy. W pomieszczeniu, gdzie jeszcze kilka 
miesięcy temu organizowane były przede wszystkim spotkania i zajęcia 
artystyczne, powstała teraz kameralna sala koncertowo – konferencyjna. 
Modernizacja obiektu była możliwa dzięki środkom pozyskanym przez pla-
cówkę z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 – 2020. 

Przebudowa funkcjonu-
jącej do niedawna świe-
tlicy na potrzeby nowego 
obiektu realizowana była 
w okresie ostatnich czterech 
miesięcy. Zakres prac obej-
mował m.in.: wygłuszenie 
pomieszczenia, w  celu osią-
gnięcia właściwej akustyki 
oraz wyposażenie pomiesz-
czenia w elementy składowe 
kameralnej sali koncertowej 
i  konferencyjnej. Pomiesz-
czenie zostało wyposażone 
w  rzutnik multimedialny 
z  ekranem, komputer z  od-
powiednim oprogramowa-
niem, system nagłaśniający, 
reflektory, mobilne ścianki 
dzielące całe pomieszcze-
nie i  kotary zaciemniające. 

Jednym z  najcenniejszych 
elementów nowego wypo-
sażenia jest profesjonalny 
fortepian Yamaha. 

Tak wyposażone pomiesz-
czenie pozwoli na poszerze-
nie oferty kulturalnej, edu-
kacyjnej oraz współpracę 
z  innymi instytucjami, przez 
co ośrodek poszerzy spek-
trum oferowanych działań. 
Dzięki modernizacji możliwa 
będzie teraz organizacja no-
wych form wydarzeń, takich 
jak: recitale, monodramy, 
koncerty kameralne, multi-
medialne spotkania autor-
skie, konferencje, prelekcje. 
Z  kolei te działania wpisują 
się w  cele operacyjne za-
warte w  Strategii Rozwoju 

Społeczno- Gospodarcze-
go Gminy Kobylnica na lata 
2015-2020. 

Realizacja operacji pt. 
„Modernizacja i  wyposaże-
nie pomieszczenia GCKiP 
w  Kobylnicy na potrzeby 
stworzenia kameralnej sali 
koncertowej i  konferencyj-
nej”  współfinansowana jest 
ze środków Unii Europej-
skiej w  ramach poddziała-
nia 19.2 „Wsparcie na wdra-
żanie operacji w  ramach 
strategii rozwoju lokalnego 
kierowanego przez społecz-
ność” objętego PROW na 
lata 2014-2020. Kwota dofi-
nansowania wynosi 63.63% 
kosztów kwalifikowanych. 

O drzemiącym w gminach 
potencjale dyskutowano 
podczas konferencji „Gospo-
darowanie mieniem” zorga-
nizowanej przez miesięcznik 
„Przegląd Komunalny” 17 
września w Poznaniu.

O  korzyściach, dzięki 
podjętej na przestrzeni 
ostatnich lat współpracy 

w  ramach formuły partner-
stwa publiczno-prywatnego 
w wymiarze ponadregional-
nym, jakie osiągnęła gmina 
Kobylnica mówił wójt Leszek 
Kuliński. 

Podczas swojej prezenta-
cji tłumaczył, że gmina, ze 
względu na realizowane za-
dania, ma ograniczone moż-

liwości w  stosunku do dy-
namicznie rozwijających się 
terenów. A  zatem formuła 
PPP to alternatywna forma 
rozwiązywania problemów 
dotyczących finansowania 
i  zarządzania przedsięwzię-
ciami publicznymi.

Źródło: portalkomunalny.pl 

Doświadczenia kobylnickiego samo-
rządu tematem rozmów w Poznaniu
Nieruchomości miejskie stanowią olbrzymi potencjał, który wciąż nie 
zawsze jest w pełni wykorzystywany przez samorządy. Z jakich wzor-
ców oraz narzędzi korzystać, aby podnieść efektywność zarządza-
nia mieniem komunalnym?

Spotkanie z polskimi nowelami. 
Ósma edycja Narodowego Czytania w Kobylnicy
Radni, urzędnicy, dyrektorzy szkół, komendant OSP oraz mieszkańcy. 
Między innymi oni wzięli udział w kobylnickiej odsłonie ogólnopolskiej 
akcji „Narodowe Czytanie”. 

Fragmenty ośmiu polskich nowel mogliśmy 
w  sobotnie przedpołudnie usłyszeć w  trakcie 
ósmej edycji „Narodowego Czytania”. Po raz 
kolejny w  działania promujące czytelnictwo 
zaangażowała się Gminna Biblioteka Publicz-
na w  Kobylnicy, która do udziału w  wydarze-
niu zaprosiła kilkanaście osób. Fragmenty 
poszczególnych dzieł czytali radni, urzędnicy, 
dyrektorzy szkół, komendant OSP oraz sami 
mieszkańcy. 

W  sumie udział w  tegorocznej akcji zade-
klarowało ponad trzy tysiące organizatorów 
z  31 krajów całego świata. Wśród zgłoszeń 
dominowała Europa, ale wspólnie czytano też 
w Afryce, Azji, Ameryce Południowej, Australii 

i Nowej Zelandii.
Narodowe Czytanie to społeczna kampania 

promująca czytelnictwo.  Organizowana jest 
przez Prezydenta RP od 2012 roku.

PODPIS: Więcej zdjęć z imprezy można zna-
leźć na stronie internetowej Gminy Kobylnica
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Baran 
21.03 – 20.04
Karta Tarota:/
Moc/ dzięki sile 
w e w n ę t r z n e j 
pokonasz poja-

wiające się problemy. Powinie-
neś uspokoić się wewnętrznie, 
aby móc pozytywnie rozwiązy-
wać pojawiające się problemy 
i  poprawić skomplikowane re-
lacje z  otoczeniem, które sam 
wywołałeś. Zadbaj o  zdrowie, 
wzmocnij odporność przed 
okresem jesienno – zimowym. 
Jest to dobry czas na naukę 
języków lub zrobienie prawa 
jazdy. Twoja sytuacja finanso-
wana będzie wyglądać coraz 
lepiej. W pracy będzie dużo się 
działo, ale okaże się, że nie ma 
tego złego, co by na dobre nie 
wyszło. W  domu mogą poja-
wiać się przeszkody w  realiza-
cji twoich planów. Powinieneś 
zawalczyć i  nie oglądaj się na 
przeszłość, wówczas zwycię-
żysz. Jeśli chodzi o  uczucia, to 
jesteś bliżej swojego szczęści 
niż myślisz. Nic na siłę, wszystko 
ułoży się po twojej myśli. Prze-
słanie: musisz zaakceptować to, 
że przegrana jest częścią życia, 
podobnie jak zwycięstwo. 

Byk 
21.04 – 21.05
Karta Tarota: /
Papież/ ta kar-
ta ostrzega Cię 
przed mężczyzną 

manipulatorem i  kanciarzem, 
jeśli mu zaufasz poniesiesz 
stratę. Pojawi się wiele spraw, 
które wymagać będą uporząd-
kowania, niczego nie lekceważ. 
Musisz włożyć trochę wysiłku, 
aby nastąpiły pozytywne zmia-
ny. W  razie potrzeby znajdzie 
się pomoc. Dbaj o swoje finan-
se, pieniądze wydawaj z  roz-
wagą, bo szczęście może cię 
opuścić. Jeśli zachowasz umiar 
wkrótce ujrzysz dobre perspek-
tywy. W pracy powinieneś bar-
dziej dbać o  relacje z  ludźmi. 
Uwierz w  siebie, a  szczęście 
zacznie ci dopisywać i  będzie 
to naprawdę świetny okres 
w  twoim życiu zawodowym. 
W  domu twoja cierpliwość zo-
stanie wynagrodzona. Dobre 
relacje z  przyjaciółmi będą 
miały pozytywny wpływ na wy-
darzenia rodzinne. Prawdziwy 
fart w  miłości będziesz mieć 
od 8 do 31 października, idź 
za głosem serca – o  ile jesteś 
osobą samotną, jeśli jesteś za-
obrączkowany byku powinie-
neś zwalczać w  sobie pokusę 
i  nie poddawać się chwilowej 
namiętności pozamałżeńskiej. 
Inaczej możesz gorzko pożało-
wać skoku w  bok. Strata, którą 
możesz ponieść to nie tylko fi-
nansowa, również kac moralny 
i  inne. Przesłanie: zaufaj swojej 
intuicji, jeśli coś wydaje Ci się 
dobre, na pewno jest dobre.

Bliźnięta 
22.05 – 21.06
Karta Tarota: / 
dwójka buław/ 
- pojawi się moż-
liwość zawarcia 

korzystnej umowy. W  tym mie-
siącu los Ci sprzyja, więc skup się 
na ważnych rzeczach, jeżeli masz 
jakąkolwiek sprawę urzędową, 
sądową, zawodową, nie zwlekaj, 
zacznij szybko działać. Dobry los 
czeka, aby Cię obdarzyć pomyśl-
nością. Finanse – pilnuj swojej 
własności i  ogranicz zaufanie wo-
bec osób, których nie znasz zbyt 
dobrze. Bądź ostrożny, bo możesz 
stracić coś ważnego. Pieniądze, ja-
kąś cenną pamiątkę, a nawet bliską 
osobę. W  pracy zostaniesz doce-
niony, możesz pomyśleć o  swoim 
rozwoju zawodowym, jeśli bę-
dziesz podnosić swoje kwalifikacje, 
możesz spodziewać się nowych, 
atrakcyjnych ofert. W domu będzie 
się działo wiele, może pojawić się 
propozycja zmiany mieszkania 
i polepszenia warunków życia całej 
rodziny. W miłości nastąpią pewne 
zmiany. Może odejść to, co dla cie-
bie nie jest dobre, a dobre będzie 
się pięknie rozwijać. Los wymaga 
od ciebie większego poczucia hu-
moru. Przesłanie: bądź otwarty na 
cudowne doznania, które dostar-
cza ci życie. 

Rak 
22.06 – 22.07
Karta Tarota:/Piątka 
mieczy/ - ci, którzy 
nigdy się nie mylą, 
bywają podziwiani, 

lecz z pewnością nie lubiani. Zmień 
hierarchię swoich wartości i sposób 
postrzegania rzeczywistości to ci 
pomoże obrać właściwy kierunek. 
Nie pozwól, aby opuściła ciebie 
pewność siebie. Nie możesz zwąt-
pić w  sens spraw, którym do tej 
pory poświęciłeś czas i  energię. 
Możliwe, że dowiesz się o  kimś, 
kto próbować będzie ci zaszkodzić. 
Podejrzany może być skorpion lub 
byk, który pogrążając ciebie, spró-
buje ugrać coś dla siebie. Twój spo-
kój i profesjonalizm nie pozwolą na 
realizację tych niecnych zamiarów. 
W finansach nie podejmuj zbyt po-
chopnych decyzji. Przy większych 
transakcjach zachowaj szczególną 
ostrożność. W  pracy sporo wy-
zwań, z którymi sobie poradzisz, je-
żeli się nie poddasz wątpliwościom 
i uwierzysz w siebie. W domu po-
jawią się propozycje, które nie do 
końca będą się tobie podobały. 
Jednak do przeanalizowania tych 
pomysłów dojdziesz do wniosku, 
że zrealizowanie ich może przy-
nieść sporo zysków. Dużo okazji do 
romantycznych uniesień pojawi 
się pomiędzy 8 a  31 października 
to będzie też doskonały czas na 
zakochanie się prawdziwie. Posta-
raj się też pielęgnować miłość do 
samego siebie i  uwierz w  dobrą 
przyszłość. Przesłanie: chcąc osią-
gnąć sukces, musimy być świado-
mi własnej wartości.

Lew 
23.07 – 23.08
Karta Tarota: /
Księżyc/ - intu-
icja pomoże ci 
realnie ocenić 

trudną sytuację i  znaleźć wła-
ściwe rozwiązanie. Teraz jest 
doskonały czas na wyciszenie 
emocji, zakończenie konflik-
tów i  wszelkich niepokojów. 
Nadszedł czas budowania mo-
stów. Jeżeli w przeszłości kogoś 
uraziłeś to jest właściwy czas, 
by przeprosić i załagodzić kon-
flikty. Im więcej przyjaznych 
relacji zbudujesz, tym lepiej 
zacznie toczyć się twoje życie. 
W finansach pewne informacje 
mogą być niejasne, nie staraj 
się ich wyjaśnić, bo możesz 
wpędzić się w  niepotrzebne 
problemy. Pozostaw sprawy 
samym sobie, a  wszystko się 
uładzi i  wyjdziesz na prostą. 
W  pracy uważaj, co podpisu-
jesz i nie daj się wpędzić w kozi 
róg. Oszczędzaj siły. W  domu 
może będziesz musiał zająć się 
sprawami, na które nie masz 
ochoty, np. pomoc starszej 
osobie, rozwiązywanie kon-
fliktów z  sąsiadami. Dojdą po-
rządki i  zakupy, w  których nie 
licz na pomoc domownikom. 
W  miłości masz duże szanse 
na uzyskanie tego, czego pra-
gniesz. Nie rezygnuj. Przesła-
nie: aby stać się lepszym, nie 
musisz czekać na lepszy świat. 

Panna 
24.08 – 23.09.
Karta Tarota:/
Dziewiątka De-
narów/ - mo-
żesz osiągnąć 

stabilną sytuację finansową. 
Nie analizuj wciąż przeszłości, 
to nie uchroni cię od popeł-
niania błędów w  przyszłości. 
Nie odkładaj działania czeka-
jąc na właściwy według ciebie 
moment, bo zaczną się bloko-
wać inne rzeczy i  nie zrobisz 
tego, co chcesz. W  finansach 
dość nerwowo. Jednak muśle-
nie racjonalne pomoże ci dość 
szybko znaleźć właściwe roz-
wiązanie. W  pracy wszystko 
będzie układać się właściwie, 
jeżeli nie będziesz podejmo-
wać żadnego ryzyka. W domu 
nie odkładaj niczego na póź-
niej. W  miłośc otwórz się na 
nowe znajomości, przyjmuj 
zaproszenia, nie przegap 
szansy na miłość. Wciąż jest 
dobry moment na układanie 
życia osobistego. Jeżeli je-
steś samotną panną, będziesz 
mieć okazje i  nastrój do ro-
mansowania, a  zaręczone 
zapragną przyspieszyć bieg 
rzeczy. Wiele zodiakalnych pa-
nien będących w  narzeczeń-
stwie zmieni w  tym okresie 
stan cywilny. Przesłanie: kto 
nie korzysta z  życia, ten staje 
się nie do życia.

Waga 
24.09 – 23.10
Karta Tarota:/
Ósemka mieczy/ 
- pojawiające 
się ograniczenia 

możesz pokonać zmianą my-
ślenia i  nastawienia. Dobry los 
w  prezencie urodzinowym po-
prawi Ci humor, usunie przeszko-
dy i sprawi, że będzie ci sprzyjać 
szczęście, również w konkursach. 
Masz dobry czas, aby pozytywnie 
kształtować swoją rzeczywistość 
i budować szczęśliwą przyszłość. 
Podjęte teraz decyzje i  konse-
kwencja w  realizacji planów 
przyniosą pomyślną przyszłość. 
W finansach nie korzystaj z ofer-
ty, którą niegdyś otrzymałaś, 
a wszystko ułoży się w miarę do-
brze. W  pracy, pod koniec mie-
siąca powinnaś wago zachować 
ostrożność w  kontaktach z  prze-
łożonymi. Będziesz musiała wy-
kazać się taktem i opanowaniem 
podczas trudnych momentów 
rozmów. W  domu jakieś proble-
my z  przeszłości musisz sama 
rozwiązać, nie wciągaj w  to do-
mowników, by nie skomplikować 
sprawy jeszcze bardziej. W  spra-
wach sercowych masz szansę, 
że wszystko ułoży się po twojej 
myśli. Twoja życiowa mądrość 
pomoże ci rozwiązać każdą sytu-
ację. Przesłanie: denerwowanie 
się tym, czego nie można zmie-
nić, to strata czasu. 

Skorpion 
24.10 – 22.11
Karta Tarota:/paź 
kielichów/ - będą 
pojawiać się oka-
zje i szanse, które 

koniecznie musisz wykorzystać. 
Nie przegap. W  pierwszej po-
łowie miesiąca dotrą do ciebie 
pogłoski, które wprowadzą spo-
re zamieszanie. Będzie to jednak 
burza w szklance wody. Nie ule-
gaj emocjom, staraj się dotrzeć 
do sedna problemu i  wyjaśnić 
całą sprawę. W  sprawach finan-
sowych masz więcej szczęścia 
niż rozumu. Musisz ograniczyć 
wydatki, gdyż to nie jest do-
bry czas na zakupy. Rozsądne 
gospodarowanie pieniędzmi 
pozwoli ci bez większych pro-
blemów przejść przez ten mie-
siąc. W pracy powinieneś myśleć 
pozytywnie, by wykreować po-
zytywne rozwiązania. Unikaj my-
ślenia o  tym, czego się obawiasz, 
aby to się nie wydarzyło. W domu 
wiele radości. Wszelkie zmiany 
przyniosą pozytywne rezultaty. 
W miłości najlepszy czas będziesz 
mieć od 8 do 31 października. Cią-
gnąć cię będzie do towarzystwa 
w  modne romantyczne miejsca. 
Obok ciebie będzie ktoś bliski 
twemu sercu. Jest to dobry czas 
na podjęcie z partnerem ważnych 
decyzji, np. o  ślubie. Potrzeba ci 
więcej wewnętrznego luzu. Prze-
słanie: traktuj siebie jak sympa-
tycznego człowieka. 

Strzelec 
23.11-21.12
Karta Tarota:/
Czwórka mie-
czy/ - dobry czas, 
by się wyciszyć, 

uspokoić i  nabrać dystansu do za-
istniałej sytuacji. Szykuje się miesiąc 
pełen napięć, zwłaszcza w  sferze 
osobistej i uczuciowej. Z przyjaciół-
mi też mogą pojawić się zgrzyty. 
Ktoś może mieć do ciebie całkiem 
słuszne pretensje i  nie zawaha się 
ich wyrazić w  bardzo gwałtowny 
sposób. Nie chowaj głowy w piasek 
jak struś. Postaraj się o odwagę i weź 
odpowiedzialność za swoje czyny. 
Wówczas zaczniesz się lepiej czuć 
sam ze sobą i  zaoszczędzisz sobie 
wielu stresów. W  finansach nie wy-
stawiaj się na ryzyko. Pieniądze będą 
w miarę dobrze przepływać. Zacho-
wuj ostrożność, przy podpisywaniu 
wszelkich umów i dokumentów, aby 
nie dać się oszukać. W  pracy coraz 
lepsze perspektywy. W  domu ko-
rzystaj ze swojej intuicji, a znajdziesz 
najwłaściwsze rozwiązania wszel-
kich problemów. W sprawach serco-
wych możesz mieć trudności, w po-
rozumiewaniu się z ukochaną osobą. 
Musisz zmienić sposób komunikacji, 
posłuchaj serca ono ci podpowie, jak 
to zrobić. Przesłanie: każdy z nasz ma 
coś, czego nie mają inni.

Koziorożec 
22.12 – 20.01
Karta Tarota:/
Sprawiedliwość/ - 
powtarzające się 
sytuacje zmuszą 
cię do zakończe-

nia starych nie załatwionych spraw. 
Nadszedł czas na uporządkowanie 
problemów z  przeszłości, dopóki 
tego nie zrobisz, nie zobaczysz no-
wej perspektywy. Nie zrozumiesz 
sensu tego, co się dzieje. Będziesz 
mieć wrażenie, że jesteś w pułapce, 
lecz siły wyższe ukierunkują twoje 
działania. Gdy zaczniesz postępo-
wać właściwie to wkrótce ujrzysz 
możliwości i sens tego co się wyda-
rza. W  finansach będzie lepiej niż 
przypuszczasz. Nie zmieniaj swoich 
poprzednich decyzji, idź wcześniej 
obraną drogą. W pracy jakieś niepo-
rozumienia mogą zatruć atmosferę 
i  utrudnić skuteczne wykonywanie 
obowiązków. Trudno je logicznie 
wytłumaczyć. Ty staraj się robić to, 
co do ciebie należy. Unikaj wchodze-
nia w  konflikty. Buduj pozytywne 
relacje między współpracownikami. 
W  domu twoi bliscy mogą poczyć 
się zaniedbywaniu lub lekceważeni. 
Twoją powinnością jest stworzenie 
bliskim ciepłego, miłego klimatu, 
w  którym wszyscy poczują się ko-
chani, akceptowani. W sprawach ser-
cowych najważniejsza jest właściwa 
komunikacja, która pozwala na bli-
skość, przyjaźń, miłość, radość. Twoja 
samodyscyplina i  wiara sprawią, że 
wszystkie sprawy będą realizować się 
zgodnie z  twoimi planami. Przesłani: 
na wszystko w  życiu jest właściwy 
czas. Nie naciskaj. Zachowaj spokój. 
Zaczekaj na odpowiednią chwilę. 

Wodnik 
21.01 – 18.02
Karta Tarota:/ 
Z a w i e s z o n y / 
nie podejmuj 
teraz waż-

nych decyzji, wstrzymaj się 
też z  większymi działaniami. 
Aby uwolnić się od monotonii 
i  wpaść w  depresję oddaj się 
sztuce lub ciekawemu hobby, 
które będziesz uprawiać z  pa-
sją. To poprawi twoje samopo-
czucie i napędzi nową energię 
życiową. Wszelkie nowe po-
mysły dotyczące finansów mu-
sisz dobrze przemyśleć. Lepiej 
trzymaj się starych, spraw-
dzonych sposobów pomna-
żania dochodów. To będzie 
bezpieczniejsze posunięcie. 
W  pracy pod koniec miesiąca 
warto zachować ostrożność, 
szczególnie w  kontaktach 
z  przełożonymi. Jeśli jesteś 
porywczy, to będziesz musiał 
wykazać się taktem i  prawie 
nadludzkim opanowaniem. 
Ten czas jest dobry na zmiany 
w  domu i  rodzinie, wszystkim 
wyjdzie to na dobre. W  miło-
ści więcej luzu pomoże uło-
żyć relacje w  sposób natural-
ny i  zgodnie z  pragnieniami. 
Przesłanie: najbardziej udaje 
nam się w  życiu to, do czego 
dążymy całym sercem, co jest 
szczerym pragnieniem nasze-
go serca. 

Ryby 
19.02 – 20.03
Karta Tarota: /
Królowa Dena-
rów/ - unikaj 

sztucznego dystansu, któ-
ry tworzysz między sobą, 
a  światem. Październik upły-
nie zadziwiająco spokojnie, 
więc zaczniesz odzyskiwać 
wewnętrzną równowagę. 
Chętnie powrócisz do dawno 
porzuconych przyjemności 
i  kontaktów ze starymi zna-
jomymi. Okazuj więcej luzu 
wewnętrznego i  pielęgnuj 
radość z  drobnych rzeczy. 
W  finansach działaj spokojnie 
i  z  wiarą, że sprawy ułożą się 
po twojej. Na nic się nie na-
stawiaj i  niczego nie oczekuj, 
wówczas zobaczysz. Pozytyw-
ne zmiany. W  tym miesiącu 
najważniejsza będzie pra-
ca. Powiększą się obowiązki 
i  odpowiedzialność, dlatego 
wszystkie siły skupisz na pra-
cy. W  domu zdawać się może, 
że sprawy układają się do-
brze, ale przekonasz się, że nie 
wszystko wygląda tak różowo. 
Mogą pojawić się nieporozu-
mienia z  rodziną. W  miłości 
twoja zasadnicza postawa nie 
pomaga. Spróbuj się rozluźnić 
i  dobrze bawić, a  pozytyw-
ne efekty szybko się pojawią. 
Przesłanie: żyj tak, abyś chciał 
przeżyć swoje życie jeszcze 
raz.

HOROSKOP
 na październik 2019 Przygotowała Tarocistka Anitar, tel. 507 642 011
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7 września na Jeziorze w Bobięcinie odbyły się I Regaty Młodzieżowe w ramach XIV Regat 
o Błękitna Wstęgę Jeziora Bobięcino.

Nagrody ufundowane były z projektu "Sporty wodne w Gminie Kobylnica", a fundusze na ten 
projekt pochodzą z dotacji udzielonej przez Gminę Kobylnica. 

W swojej kategorii młodzież startująca z Gminy Kobylnica zajęła I, II i III miejsce. 
I miejsce Hubert Tomaszewski - sternik  
członkowie załogi - Dominik Wodziński, Luiza Niewiadomska 
II miejsce - Marcin Szyszko 
członkowie - Kacper Stępień, Pawel Matejczuk 
III miejsce - Szymon Przyborek 
członkowie załogi - Michał Wodziński, Ślusarczyk Oskar.

 SPORT W SKRÓCIE

Rowerem ze Szprychą po Gminie 
Kobylnica. W poszukiwaniu jesieni 
Ponad 120 osób wystartowało we wrześniowym rajdzie rowerowym, który był 
elementem cyklu „Rowerem ze Szprychą po Gminie Kobylnica”.

Tym razem uczestnicy mieli 
do pokonania 30 – kilometro-
wą trasę, która wiodła z  Ko-
bylnicy do grzybowych lasów 
w  Lubuniu. Tam czekały na 
nich liczne konkursy z  nagro-
dami, w  tym ten najbardziej 
emocjonujący, związany z po-
szukiwaniem grzybów. 

W  oczekiwaniu na poczę-
stunek uczestnicy wzięli udział 
w  różnych konkurencjach 

sprawnościowych zorganizo-
wanych przez członków STR 
Szprycha. Równolegle roz-
strzygnięto konkurs na naj-
większego grzyba. Najdorod-
niejszym okazem wybrano 
ważącego ok. 1300 g grzyba 
kozia bródka. 

Po wyłonieniu zwycięzców 
wszyscy zostali zaproszeni 
na zupę przygotowaną przez 
firmę FORUM Dawid Pustko-

wiak. Tuż po godz. 1500 Wójt 
Gminy Kobylnica Leszek Ku-
liński wylosował szczęśliwego 
posiadacza nowego roweru 
trekkingowego. Jednoślad 
wygrała uczennica Szkoły 
Podstawowej w Kobylnicy. 

Cieszy nas fakt, że w rajdzie 
liczny udział wzięli mieszkań-
cy Gminy Kobylnicy. Dzięku-
jemy. Do zobaczenia  w przy-
szłym roku! 

Druga bitwa o Koronę Północy 
zostanie stoczona w Zagórkach
Rotacja miejscowości w obrębie gminy jest dla uczestników zmagań pt. 
Korona Północy bardzo korzystna, ponieważ mają okazję poznać niezna-
ne dotąd rejony i zakosztować rywalizacji na nowym terenie.

W 2013 roku gmina Kobylnica oddała do 
użytku cztery parki Nordic Walking, osiem 
tras o  łącznej długości ponad 52 km. Parki 
znajdują się w Łosinie, Zagórkach, Lubuniu 
i w Ścięgnicy. W tym roku impreza odbędzie 
się w  Zagórkach i  zawodnicy rywalizować 
będą na dłuższej pętli - 5,7 km.

W  tegorocznych zmaganiach pierwszy 

bój w  ramach Korony Północy odbył się 
w  Barlinku 14 września, gdzie spotkało się 
ponad 300 osób z całej Polski. 

Dla mieszkańców gminy Kobylnica udział 
w imprezie jest bezpłatny.

Link do zapisów: https://elektroniczneza-
pisy.pl/event/3814.html

Serdecznie zapraszamy!

Wędkarskie zmagania 
nad sycewickim stawem
W tej rywalizacji nie wynik był najważniejszy, ale zawodnicy. Dla nich była 
to okazja do zdobycia czegoś więcej niż nagrody. Tutaj znaczenie miał 
kontakt z naturą, niecodzienna forma spędzenia wolnego czasu i przeła-
manie kolejnych barier. Już po raz trzeci w Sycewicach zorganizowano 
wędkarskie Grand Prix „WTZ Sycewice”. 

W  zawodach wystartowało 17 uczestni-
ków. Ich poczynaniom przyglądali się do-
świadczeni wędkarze z  sycewickiego Koła 
PZW. Podpowiadali, instruowali i  pomagali 
w złowieniu jak największego okazu. 

Całą imprezę zakończył wspólny poczę-
stunek przygotowany na terenie ośrodka 
WTZ Sycewice. Tam też wręczono puchary 
i  dyplomy wszystkim uczestnikom. Najlepsi 
odebrali również nagrody rzeczowe za zwy-

cięstwo w  poszczególnych klasyfikacjach.  

Wyniki klasyfikacji generalnej: 
I miejsce Artur Sklepowicz  
II miejsce Jacek Bloch  
III miejsce Klaudia Malgrem 

Organizatorzy imprezy zapowiedzieli jej 
kontynuację w przyszłości.
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